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Úvodem

Právě skončily Velikonoce, jeden 
z největších křesťanských svátků. Je to 
čas na zklidnění, meditaci a přemýšlení 
o nás, naší hlubší podstatě. Nevím, jestli 
pravým příkladem jsou odsuzující soudy 
ze zahraničí, kdy komentují naši tradič-
ní pomlázku jako nepředstavitelné násilí 
na ženách a masochistické výlevy. Ona 
již sama neznalost souvislostí bývá příči-
nou mnohých nedorozumění.

 Je tu Jaro. Ne ten kluk ze Sloven-
ska, ale to roční období. Všude kolem 
se to zelená, i když se ještě sníh leckde 
na horách připomíná. Budou letos ti 
chrousti nebo nebudou? Mít nebo být. 
Být je vpravdě aktuální, a to ve spojitosti 
s kulatým výročím osvobození naší obce. 
S mnoha zmařenými životy. O tom se 
ostatně hodně dočtete uvnitř zpravodaje.

Rozmohlo se falšovat víno. Údajně 
jej u nás vypijeme dvě stě miliónů litrů. 
A to asi šedesát milionů je z našich vinic. 
Čtvrtina všeho vína, které se zde vypije, 
je pančovaná. Vinaři to chtějí klasifi ko-
vat jako trestný čin. Otázkou je, nakolik 
konzument krabicového vína, pochva-
lujíce si skvělou cenu, řeší jeho původ 
a kvalitu. Popravdě, a to budu teď i proti 

svým přátelům vinařům, takové krabi-
cové víno vodou ředěné, může být pro 
konzumenta zdraví prospěšnější. Rychle 
se tak neopije, víc vydrží, a že se na obalu 
neuvádí nic o střiku, pak už stejně nepo-
zná. Písmenka se mu totiž již rozutíkají 
do všech stran. Nebo se mu přímo zatmí 
před očima.

Zatmění může být i parádní zále-
žitostí, když se k tomu přidá Slunce 
a Měsíc a my z toho vytěžíme skvělou po-
dívanou. Zvláště, když Měsíc zakryl asi 
73 procent slunečního disku. Ve Francii 
si třeba díky tomu zažili příliv a odliv 
století. Zatmění Slunce bylo v minulos-
ti spojováno vždy s něčím výjimečným, 
většinou ale strachem nahánějícím. Říká 
se, že první zmínka o slunečním zatmě-
ní pochází z doby více než dvou tisíciletí 
před Kristem. Dva čínští astronomové 
Ho a Chi neupozornili císaře na zatmě-
ní a byli popraveni. Oni se údajně opili 
a nestihli mu to říci. Toliko informace 
z čínské kroniky Šu-King. Je tehdy po-
pravili, ale Slunce nikdo „nesnědl“, jak se 
všichni obávali.

Němci chystají natočení tří nových 
fi lmů o náčelníkovi indiánského kmene 
Apačů Vinnetouovi. Zprvu jsem tomu 
nerozuměl. V dnešní době, kdy se již 
vedou války hybridní, plné propagandy 
a utajených lstí, je potřeba mít prostě 
fi štrón, aby si to jeden uměl začít vyřizo-
vat s rudou kůží.

Již mnoho let se nám mění dvakrát 
do roka čas. Posouváme si ručičkami ru-

čičky hodin a hodinek. Američtí vědci 
zjistili a mezi kardiology uvedli studii 
o zvýšeném počtu infarktů právě v den 
po zavedení letního času. Dnes již spo-
třeba energie letní čas nikterak neo-
vlivňuje. Jedna Britka jménem Emma 
McCabová však neměla štěstí na muže, 
a tak se rozhodla pro lásku se stromem. 
Je to topol, říká mu Tim a mají spolu 
i intimní poměr. Rád ji vždy vyslechne, 
je trpělivý a ona se mu může svěřovat 
a povídat si o čemkoliv. Schází se s ním 
čtyřikrát do týdne a chystají spolu svat-
bu. Dal jsem si tu práci a našel keltský 
horoskop a tam u topolu objevil s ním 
spojená slova jako čestnost a osamělost. 

Nezbývá nám, než se opravdu učit 
lásce, trpělivosti a shovívavosti, a to ne-
jen vůči sobě samým, ale hlavně i vůči 
jinakosti našich bližních. K tomu nám 
dopomáhej Bůh.

Stanislav Zela, šéfredaktor
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Co se dělo v knihovně
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Dlouholetá činnost 

v redakční radě obecních novin

Reklama na sloupech veřejného osvětlení 

– opakovaná výzva podnikatelům

V letošním roce ukončil svoji dlouholetou činnost v redakč-
ní radě těchto novin náš člen pan Milan Henčl. Byl jejím obě-
tavým spolupracovníkem od počátku vydávání obecních novin 
„ROHATECKÁ OBEC“, prováděl nejen jazykovou kontrolu, ale 
podílel se i na obsahu jednotlivých čísel. Je nutné ocenit i kon-
zultace věcného obsahu jednotlivých článků. Svěřené úkoly pl-
nil vždy přesně a svědomitě s pečlivostí jemu vlastní.  Podílel se 

Již v měsíci únoru jsme vyzývali 
zejména rohatecké podnikatele, aby se 
přihlásili na obec za účelem evidence 
reklamních cedulí a tabulí, umístěných 
na obecním majetku či obecním po-
zemku.  Této možnosti využil jen mi-
zivý počet z nich. Proto ještě jednou 
zveřejňujeme tuto výzvu. V naší obci 
máme nemalé množství sloupů veřej-
ného osvětlení, ale i dalších různých 

i na vydání obou knih o dějinách obce - „ROHATEC současnost 
a minulost obce“ a „ROHATEC obrazová minulost“.  V redakč-
ní radě přispěl i uplatňováním bohatých zkušeností z činnosti ve 
státní správě. Za vše mu patří uznání a poděkování. Věříme, že 
i nadále bude věrným čtenářem a jménem členů redakční rady 
mu přejeme pevné zdraví a spokojeně prožitá další léta.

Redakční rada

sloupků, konstrukcí, stojanů. Na ně-
kterých místech je situace již neúnos-
ná, reklamní cedule ohrožují chodce 
a také způsobují korozi sloupů veřejné-
ho osvětlení. Naprostá většina umístě-
ných reklamních cedulí není schválena 
obcí, obec z nich nemá žádný prospěch, 
hodně z nich již také není aktuální 
a třeba už ani neodkazuje na existují-
cí provozovnu či fi rmu. Žádáme proto 

Z jednání rady a zastupitelstva

V minulém čísle jsme přinesli informace z posledního 
jednání zastupitelstva v roce 2014. Od počátku roku 2015 
se konala již dvě veřejná zasedání, a tak vám zde přinášíme 
přehled těch nejdůležitějších bodů. Mezi pravidelné polož-
ky patří vždy technický bod a kontrola usnesení z minulé-
ho jednání. Únorové zasedání zastupitelstva pak projednalo 
dalších 19 otázek. Jedním ze zásadních bodů bylo předsta-
vení studie přestavby bývalé ubytovny Mya na Kolonii na 
malometrážní byty a turistickou ubytovnu. Oba subjekty 
v naší obci citelně chybí. Projekt počítá se zachováním sou-
časného skeletu budovy s kompletní rekonstrukcí interiérů. 
Objekt by měl být dle studie stavebně i funkčně rozdělen na 
dva samostatné provozy. V jedné polovině je umístěno cel-
kem 12 bytových jednotek s dvěma až třemi drobnými pro-
vozovnami v suterénu (např. kadeřnictví). Druhou část bu-
dovy by tvořila turistická ubytovna či penzion pro ubytování 
až třiceti turistů. Jedná se o poměrně velkou investiční akci, 
proto byla studie autorem představena zastupitelům i obča-
nům k připomínkám, než bude dále rozpracována do podo-
by podrobné projektové dokumentace. Následovala zpráva 
fi nančního i kontrolního výboru. Starosta pak informoval 
o nejdůležitějších bodech z jednání rady obce. Zastupitelé 
byli seznámeni s plněním rozpočtu k 31.12.2014 a schváli-
li první rozpočtové opatření v roce 2015. Poté následovala 
část, ve které byly schváleny smlouvy o poskytnutí dotací 
pro sportovní a zájmová uskupení v Rohatci. Bouřlivým 
bodem bylo bezpochyby projednávání majetkových vztahů 
k pozemkům v areálu fotbalového hřiště. Zastupitelstvo se po 

dlouhé diskuzi usneslo na provedení jednoho z kroků k vy-
řešení sporu, a to je podání určovací žaloby na sporné vlast-
nictví části pozemků. V dalších bodech jednání bylo schvá-
leno výběrové řízení na poskytování půjček z fondu rozvoje 
bydlení, schváleno výběrové řízení na dodavatele kanalizace 
a komunikace na ulici Slovácká a odsouhlasena kupní smlou-
va na nákup dalších dvou pozemků pro cyklostezku.

V pořadí druhé zastupitelstvo v tomto roce se konalo už 
12. března. Prvním bodem jednání bylo schválení dodat-
ku smlouvy na poslední etapu rekonstrukce staré základní 
školy. Nejvíce diskutovanou částí programu zastupitelstva se 
stalo prominutí penále za nedodržení termínu pro staveb-
ní fi rmu provádějící stavební úpravy staré školy. Zastupi-
telé poté schválili smlouvu na spolupráci se zahradnickou 
fakultou na vypracování architektonických studií veřejných 
prostranství v naší obci. V dalších bodech starosta informo-
val o možnosti podání žádostí o dotaci na vybudování dět-
ského hřiště v MŠ a na dovybavení sběrných dvorů odpadu. 
Květnové zasedání zastupitelstva se uskuteční na kulturním 
domě na Kolonii.

Od uzávěrky minulého čísla zpravodaje se uskutečnila už 
čtyři jednání rady obce. Na zasedáních jsou podrobně pro-
jednány a diskutovány všechny body uvedené v programu 
zastupitelstva. Mimo to se radní zabývali úpravou veřejné 
zeleně v obci a nutnou obnovou stromů v několika lokali-
tách. Velmi bedlivě jsou sledovány vyhlašované dotační ti-
tuly, na které je většinou potřeba reagovat ve velmi krátkém 
čase. Do většiny ze zveřejněných výzev se naše obec aktivně 

zejména podnikatele a fi rmy, kterých 
se tato záležitost týká, aby kontaktovali 
starostu či místostarostu, a to v termí-
nu nejpozději do konce dubna. Násled-
ně bude nastaven systém, jak umístění 
takovýchto reklam řešit, a za jakých 
podmínek. Reklamní cedule, ke kterým 
se do uvedeného termínu nikdo nepři-
hlásí, budou odstraněny a zlikvidovány.

Rada obce
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Kalendář akcí

Ukliďme si náš Rohatec

Změny z obecního úřadu

18. dubna od 9:00 hodin, 

sraz u obecního úřadu – 

rukavice s sebou

Opět se blíží celorepubliková dob-
rovolnická akce „Ukliďme Česko“, 
která vychází z mezinárodně osvědče-
ného modelu „Let‘s Do It!“. Tento typ 
úklidových akcí již proběhl úspěšně 
ve více jak stovce zemí za účasti devíti 
milionů dobrovolníků. Loňský úspěš-
ný ročník, který byl oceněn Ekologic-
kým Oskarem, nás motivoval k pořá-
dání dalšího ročníku v tomto roce. 

Obec Rohatec, ve které žijeme, 
má také místa, která by si zasloužila 
uklidit, uhrabat, posbírat odpadky. 
Ty tam jsou doby, kdy si každý za-
metl před svým prahem, nebylo mu 
jedno, jestli někde na ulici leží něja-

ký odpadek. Dnes každý spoléhá na 
to, že se obec postará. Obec má však 
jen omezené možnosti jak likvidovat 
zejména černé skládky, které nám 
v Rohatci vznikají. Spoléháme na to, 
že vám není jedno, jak naše obec vy-
padá, jestli v obci máme pořádek nebo 
ne, a že dokážete nezištně přiložit 
ruku k dílu. Apelujeme tímto zejména 
na členy spolků, které čerpají fi nanč-
ní příspěvky z obecního rozpočtu, 
aby se k nám dobrovolnicky připojili 
a pomohli nám trochu uklidit Roha-
tec. Pro bližší informace a nahlášení 
počtu dobrovolníků kontaktujte sta-
rostu obce. Akce proběhne:

12. dubna - 70. výročí osvobození obce
18. dubna - Akce „Ukliďme Rohatec“
24. dubna - Pálení čarodějnic (SRPŠ)
25. dubna - Květinový bál (Zahrádkáři)
4. května - Den otevřených dveří – hasičská zbrojnice (SDH)
8. května - 22. ročník závodu Rohatecká desítka (SDH)        
1. červen - 25. srpen -  Soutěž o nejhezčí předzahrádku a balkon (Zahrádkáři)
7. června - Soutěž mladých hasičů (SDH)
12. června - Den otců (SRPŠ + SDH)

přihlásila. Investiční akce s sebou přinášejí potřebu výběro-
vých řízení na zhotovení projektové dokumentace, technic-
ké dozory investora či autorské dozory. Na každém jednání 
rady jsou schvalovány žádosti občanů o pronájem kulturních 
domů či podněty od občanů. Rada se zabývala výkupem či 
prodejem pozemků ve vlastnictví obce a rekonstrukcí či vý-

stavbou nové hasičské zbrojnice. Na svých jednáních rada 
schválila zadávací dokumentaci k výběrovému řízení a ná-
sledný výběr dodavatele sady na opravu našich komunikací. 
Podrobný obsah jednotlivých jednání rady je zveřejňován na 
internetových stránkách obce.

Tomáš Letocha, místostarosta

V souvislosti s přijetím nového orga-
nizačního řádu Obecního úřadu Roha-
tec dochází k několika dílčím změnám. 
Jednou z nich je upřesnění úředních 
hodin, ve kterých jsou vám zaměstnanci 
úřadu k dispozici. Druhou organizační 
změnou je zřízení přímých telefonních 
linek na jednotlivé zaměstnance úřadu.

Úřední hodiny OÚ Rohatec jsou:
Pondělí 7:30 – 11:00 13:00 – 16:30
Středa 7:30 – 11:00 13:00 – 16:30
Pátek 7:30 – 11:30

Úřadovna Kolonie:
Pondělí 7:30 – 9:00 
Středa    15:00 – 16:30

Nová telefonní čísla jsou:
Ing. Jarmil Adamec, Ph.D.
starosta 518 359 508

Ing. Bc. Tomáš Letocha
místostarosta 518 359 230

Ing. Jarmila Gurská
ekonomka 518 359 428

Silvie Zostalová
pokladna, poplatky 518 360 281

Jana Mikulicová
matrika 518 325 409

Jindřiška Zachová
podatelna 518 360 090

Eva Luskačová
investice 518 360 283

Zdeňka Adamcová
účetní 518 360 282

NAROZENÍ 
Filip Kalina
Tomáš Chrástek
Marek Hromek
Adéla Hromková
Nikola Hálková
Adam Tomšej

ÚMRTÍ 
Jan Dvořák  72 let
Ludmila Šůchová  87 let
Marie Nešporová  79 let
Josef Pecha  83 let
Anna Jánošová  81 let
Jana Bunžová  71 let
Rostislav Nezval  91 let

Osobní zprávy
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Zdravotní středisko v Rohatci

Obecní zeleň v Rohatci

Pietní akt k 70. výročí 

osvobození Rohatce

Vážení spoluobčané, objekt zdravotního střediska v obci 
patří soukromému majiteli, který se rozhodl jej prodat. Mů-
žeme vás ujistit, že naše záměry s tímto objektem jsou takové, 
že chceme plně zachovat zdravotní péči, která zde již fungu-
je. Budeme se snažit postupem času budovu rekonstruovat 

a rozšířit o další zdravotnické služby. Současné nájemníky, 
tedy MUDr. Kazinotu i Heřmánkovou lékárnu, se budeme 
snažit zde udržet a od června by měla opět fungovat i ordinace 
zubního lékaře. Přejeme vám hezké jarní dny. 

Smart Medical, s.r.o.

srdečně Vás zveme na pietní akt k 70. výročí osvobození Rohatce
 a konce druhé světové války, který se uskuteční

 v neděli 12. dubna ve 13:30 hodin
u památníku obětem první a druhé světové války před kostelem.

Po skončení pietního aktu se společně přesuneme k pomníku na břehu řeky Moravy, 
kde společně s představiteli města Hodonína a generálním konzulem Ruské federace 

uctíme v místě přebrodění osvoboditelské armády památku padlých vojáků.

V neděli 12. dubna bude v místním muzeu v rámci pietního aktu 
zahájena výstava připomínající osvobození naší obce, v odpoledních hodinách bude 

pro děti i rodiče v areálu kulturního domu vystavena vojenská technika.

Okolní příroda, stromy, keře, zeleň, 
to vše neodmyslitelně patří ke každé-
mu urbanistickému plánování, k veřej-
ným prostranstvím, životnímu prostoru 
obyvatel. Je nutné pamatovat, že každá 
obecní zeleň potřebuje svoji péči, která 
má probíhat po celou dobu vegetační-
ho života, od zasazení až po obměnu. 
Již od roku 2008 má obec zpracovaný 
tzv. generel zeleně, který je jakýmsi pa-
sportem všeho, co na území obce roste, 
v jakém je to stavu, co sem patří, které 
stromy zde nemají vhodné podmínky, 
které jsou ve špatném zdravotním stavu 
a je nutné je pokácet, aby nedocházelo 
k ohrožení majetku a životů. Obec má 
také delší dobu zpracováno odborné 
posouzení od fi rmy Safe trees, která se 
zabývá arboristikou, zahradní architek-

turou a inventarizací stromů. Bohužel 
se obec dlouhou dobu chová k obecní 
zeleni zcela nekoncepčně, stromy, které 
odborníci již dávno označili za nutné po-
kácet, stále stojí, a místo nich už mohly 
být stromy nové, vzrostlejší. Letos v zimě 
došlo k výraznějšímu kácení stromů 
v obci, v žádném případě se však nejed-
nalo o kácení svévolné, nýbrž vynucené 
buď zdravotním stavem – topoly u sběr-
ného dvora, nebo investiční akcí – vy-
budování multifunkčního hřiště u ZŠ.  
Ano, park a jeho ráz se změní, bude to ku 
prospěchu zejména všech žáků základní 
školy, kteří snad jako jediná škola v okre-
se nemají vhodné podmínky pro výuku 
tělesné výchovy a sport obecně. Stromy, 
které musely hřišti ustoupit, byly také ve 
špatném zdravotním stavu a mohly být již 

dávno vykáceny a vysazeny za ně v parku 
stromy jiné, na místě, kde by se již nemu-
selo kácet, protože o podobě hřiště a jeho 
umístění víme již od roku 2008. Jakmile 
se hřiště dokončí, bude pozvána odborná 
fi rma, která doporučí, které stromy a keře 
v parku doplnit, jaké se do našeho pro-
středí a půdy hodí. Tyto budou vysazeny 
a budeme se o ně starat tak, aby nám další 
desetiletí vydržely. Stejně tak tomu bude 
i v okolí sběrného dvora, kdy dojde k vel-
ké výsadbě zejména medonosných dře-
vin, které v okolí naší obce výrazně chybí. 
Problematice obecní zeleně, její údržbě 
a novým výsadbám se chce rada obce vě-
novat intenzivně po celé volební období, 
jelikož tato oblast potřebuje koncepční 
plán a zodpovědnou starost.

Rada obce
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Rohatec a druhá světová válka

V letošním roce uplyne 70 let od 
skončení druhé světové války. V minu-
lém století byly války dvě a lidstvo za ně 
zaplatilo ohromným množstvím zma-
řených životů. Rovněž materiální škody 
byly obrovské. Svět se nepoučil z první 
světové války a objevil se fanatik, kte-
rý chtěl ovládnout svět. Použil k tomu 
svůj národ a zrůdnou fi lozofi i zvanou 
fašismus a následně nacismus.  Založil 
také stranu, která pak tuto fi lozofi i šířila 
i v Evropě, což způsobilo vznik dru-
hé světové války.  Začátek byl vlastně 
v Itálii, kolébce fašismu. Koncem tři-
cátých let vypukly boje ve Španělsku, 
a to již i Rohatčané vnímali nebezpečí. 
Na pomoc republikánskému Španěl-
sku jako dobrovolníci odešli v roce 
1937 dva místní občané, Pavel Antoš 
a Michal Antoš. 

To již i naše obec prožívala ohrože-
ní československé republiky německým 
fašismem. V pohraničí rostly nepokoje. 
Otevřeně se již mluvilo o válce. V květ-
nu 1938 byla vyhlášena mobilizace zá-
ložníků, 21. září o půl jedenácté večer 
pak další mobilizace všeobecná. První 
se zúčastnilo 21 mužů z Rohatce, dru-
hé všichni muži do 40 let. Nastal velký 
rozruch, lidé se loučili s odcházející-
mi v obavách z budoucnosti. Všichni 
chtěli republiku bránit, ale přišla zra-
da, Mnichovský diktát a okleštění naší 
vlasti. 

Dne 15. března 1939 vstoupila ně-
mecká vojska na československé úze-
mí, nastala okupace.  Vyhlášen byl 
Protektorát Čechy a Morava jako sou-
část Velkoněmecké říše, a Slovensko 
bylo ustaveno jako samostatný stát. Již 
15. března po deváté hodině ranní při-
jel do Rohatce vojenský nákladní auto-
mobil se skupinou německých polních 
četníků. Ještě téhož dne následovaly 
dlouhé kolony vojenských náklad-
ních vozidel, obrněných transportérů 
i motocyklů, plné ozbrojeného vojska. 
Obcí projížděly směrem ke Strážnici. 
Lidé přihlíželi s obavami, ale i zlobou. 
Vojáci si však obyvatelstva nevšímali. 
Transporty vojska i těžké výzbroje pro-
jížděly Rohatcem i po železniční trati 
Břeclav - Přerov. Nejvíce v srpnu a září 
1939. Vše směřovalo k Polsku. V obci 
zůstala četa osmdesáti ozbrojených 
mužů, která obsadila školu a  vojáci 
vylepovali po celé obci vyhlášku, kde 
zkomolenou češtinou vyzývali k udr-

žení pořádku. Hlídkovali i kolem sil-
nice a železniční trati.  Ještě téhož roku 
bylo obsazeno Polsko a pak přepaden 
Sovětský svaz. Válka se šířila Evropou.

Po dobu tří měsíců od začátku oku-
pace převážela vojenská nákladní auta 
přes Rohatec zřejmě vojenskou výzbroj 
a výstroj ze zabavených českosloven-
ských vojenských skladů. Vše putovalo 
do Říše. 

Brzy lidé pocítili následky okupace 
a uvědomili si, že je třeba hledat ces-
ty, jak se fašismu bránit. Mnoho vojá-
ků, politiků i představitelů společen-
ského a kulturního života se snažilo 
z Protektorátu uprchnout. Jedna taková 
cesta byla přes Rohatec na Slovensko 
a dále přes Jugoslávii na západ i východ. 
Přesto, že hranice byla střežena Němci, 
převedli touto cestou Rohatčané učitel 
František Šelepa a zaměstnanec ČSD 
Oldřich Šiška za spolupráce dalších 
místních obyvatel v letech 1939 - 1940 
téměř dva tisíce osob.  

  Ostraha hranic zesílila a skupina 
byla prozrazena gestapu. 1. března 1940 
byli všichni zatčeni a František Šelepa 
16. března 1943 v Berlíně popraven. 
Ostatní byli vláčeni po koncentračních 
táborech, ale dožili se konce války. 

Brzy po vyhlášení Protektorátu 
bylo zavedeno přídělové hospodářství. 
Nejprve na mýdlo, následně na potra-
viny, textil, obuv i tabákové výrobky. 
Zemědělcům byly nařízeny přísné do-
dávky potravin, na což dohlíželo obecní 
zastupitelstvo, doplněné pro kontrolu 
rohateckými občany německé národ-
nosti.  Změněné zastupitelstvo museli 
opustit legionáři a komunisté. I tady 
se zatýkalo. Během německé okupa-
ce bylo zatčeno několik občanů, i tady 
se našli kolaboranti a udavači. Po roce 
1940 začali Němci získávat pod různý-
mi záminkami muže i ženy na práce do 
německých válečných továren. Poměry 
zde byly špatné, lidé odtud utíkali 
a ukrývali se doma. Někteří utrpěli zra-
nění, někteří zde zahynuli. Nejvíce byl 
poznamenán ročník 1921, který byl do 
Německa nasazen totálně.

V roce 1940 byl vydán zákaz taneč-
ních zábav, na veřejné budovy muselo 
být namalováno velké „V“, což zname-
nalo vítězství Říše na všech frontách. 
Kroniky se nesměly psát, byly zapečetě-
ny a odevzdány na Okresní hejtmanství.  
Válečné události se zaznamenávaly až 

po roce 1945. V roce 1944 operovala na 
jižní Moravě ilegální odbojová skupina 
Glai Eva. Potřebovala hodně odvážných 
spolupracovníků. Na Hodonínsku byl 
mezi nimi i Rohatčan, tehdy poštovní 
úředník, František Elšík. 

S jarem 1945 pozvolna přichá-
zel konec války.  Ze Slovenska se blí-
žila k Rohatci Rudá armáda, první 
ukrajinský front, pod velením mar-
šála Malinovského. Ve Skalici se ob-
jevila RA 10. dubna 1945.  Němci se 
v Rohatci opevňovali zejména v Kolonii. 
10 dubna náložemi zničili mosty přes 
řeku Moravu, 11. dubna odjel z Rohatce 
poslední vlak k Přerovu. Ještě ten den 
na rohateckém nádraží Němci zničili 
všechny výhybky. Útok RA očekávali 
od kopců Bílých Karpat - Sudoměřic, 
proto kolem Moravy v Kolonii soustře-
dili obranu. Vojska RA překvapivě pře-
šla rozbahněným lužním lesem mezi 
Rohatcem a Skalicí. Vojáci přebrodi-
li řeku a v noci postavili pontonový 
most v části, kde se říká Gebhard. Za 
řekou se vojsko rozdělilo na dva prou-
dy. Silnější oddíly vedly útok směrem 
na Hodonín, slabší směrem k Rohatci, 
kam přišly přes Zásadu. První voják 
se objevil v části zvané Na fl éčku, a to 
12. dubna 1945 v devět hodin dopoled-
ne. Dnes je to ulice Osvobození. Odpor 
Němců zde byl nepatrný. Další postup 
vedl středem obce kolem kostela, až 
k prvním domům Zemánkova kop-
ce (dnes Na Kopci), kde se německá 
obrana opevnila a kladla tuhý odpor. 
V půl dvanácté byl na kostelní věži vzty-
čen rudý prapor a ve dvanáct hodin již 
zvonil kostelník poledne v osvoboze-
né obci. Druhý sled postupoval kolem 
řeky Moravy k Přivozu. Zde bylo zajato 
několik německých vojáků. Pamětníci 
uvádí, že tudy prošel štáb 1. ukrajin-
ského frontu s maršálem Malinovským. 
V domě pana Svobody měl krátkou 
válečnou poradu.  Svědčí o tom i sku-
tečnost, že štáb měl s sebou frontovou 
tiskárnu, která tiskla v Rohatci na faře 
frontové noviny. Jejich výtisky se za-
chovaly v obecním muzeu.      

 Obec ale nebyla ještě osvoboze-
na celá, zůstala Kolonie a Soboňky. 
V noci zatlačila německá armáda ru-
doarmějce zpět k Rohátce. Boje trvaly 
další dva dny. V noci na 13. dubna byly 
povolány posily, hlavně dělostřelectvo, 
a za pomoci rumunských vojáků, po 
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Vzpomínka na rok 1945

Válečný poklad

Druhá světová skončila 8. května 
1945. U nás jsme vítali osvoboditele již 
v průběhu dubna. Dříve neporazitelní, 
nyní již jen ustupující do předem připra-
vených pozic. Fronta se přiblížila i k mé 
rodné obci. Paměť z dětství je trvalejší 
a řada událostí se i po těch dlouhých 
letech vynoří. Jako by se stalo včera. 
Jelikož o osvobozování Rohatce vím jen 
z vyprávění, nejsem oprávněn o tehdej-
ších událostech psát.

Dovolím si vzpomenout událostí 
z dlouhých šesti let okupace, které osvo-
bození předcházely. Kdyby druhá světo-

 Tento krátký článek má za cíl seznámit veřejnost s koncem 
válečných událostí v Rohatci. Začal bych netradičně. V šedesá-
tých letech jsem pracoval v místním JZD. Měl jsem nárok na zá-
humenek, ale ne na koupi vlastního pozemku. Tehdejší předpisy 
či vyhlášky nedovolovaly prodej nebo naopak koupi pozemku. 
Členové družstva museli vložit takový majetek do družstva a na-
kládat s ním nebylo možno. Tato situace se změnila po roce 1968. 
Když se mně naskytla příležitost koupě pozemku na Předních 
dílech, hned jsem nabídnutý pozemek koupil. Byly na něm vět-
šinou starší nebo nemocné stromy. Ty jsem vykopal, místo nich 
vysadil stromy nové. Při kopání jam pro výsadbu jsem v hloubce 
asi 30 až 40 cm narazil na už téměř trouchnivý hadřík. Při ma-
nipulaci s tímto pytlíkem vypadlo něco, co se podobalo drob-
ným penězům. Po očistění jsem zjistil, že jde o německé drobné 
mince. Záhadou pro mne bylo, kde se tam vzaly. Pochopitelně 
jsem hned propátral okolí, ale již jsem tam nic nenašel, pouze 
dvě prázdné nábojnice do pušky. Následně jsem se sešel s pů-
vodním majitelem pozemku. Ten mně sdělil, že ke konci války 
v uvedeném místě a ještě na několika místech jiných, měla brá-
nící se německá vojska několik zákopů, kde po dva dny měli 
němečtí vojáci bránit v postupu sovětským vojskům. Když však 
mělo dojít ke střetu, jen párkrát vystřelili a postupně se stáhli 
směrem k Ratíškovicím. Majitelé pozemků, kde byly zákopy, te-
rén srovnali. Když jsem se dotazoval, zda v uvedených místech 
nebylo nalezeno něco mimořádného, nikomu nebylo nic zná-
mo. Jen bylo potvrzeno, že němečtí vojáci byli takto zakopáni 

vá nezačala, nemusela ani skončit. Nebýt 
okupace, nebylo by ani osvobození. 
Jenže coby, kdyby ... chyby ... už minu-
lost, ani přítomnost nezmění. Do první 
třídy Obecné školy jsem nastoupil ještě 
v ČSR. První výroční vysvědčení jsem 
dostal již v nově zřízeném Protektorátě 
Čechy a Morava, který vznikl 15. 3. 1939 
vstupem německých vojsk. Ještě před-
tím ČSR ztratila po Mnichovské doho-
dě části svého území. Tak k nám přišel 
i náš pan učitel z Osoblahy, havíři z 
Těšínska, kteří našli práci v místních lig-
nitových dolech.  Pro Polsko začala válka 

podél trati, od Pánova až po rohateckou Impregnu.
Následovala prohlídka mincí. O žádný poklad nešlo. Přesto 

jsem se dotázal na tehdy četných burzách nebo lépe řečeno 
blešácích, co udělat s nálezem? Bylo mně řečeno, že to nemá 
prakticky žádnou cenu a že s tím nemusím dělat „žádnou vědu“.  
Z přibližně asi padesáti mincí jsem jich kolem dvaceti rozdal, 
zbytek vytvořil počátek mé sbírky. Velmi pěkná a zachovalá je 
pětimarkovka z roku 1936. Dále je ve sbírce několik hliníkových 
padesátifenikových mincí z roku 1922 a mosazné dvacetifeniky  
z roku 1918. Mám i deseti a pětifeniky. Sbírka obsahuje i jed-
nofenikové mince z různých let období 1920 až 1931. Vlastním 
i pětigrošovou minci z roku 1931.

Na podzim loňského roku jsem viděl na pozemku Vlčince 
(za podjezdem směrem k Hodonínu) hledače, jak říkám, po-
kladů. Měl přístroj k vyhledávání kovů a na uších sluchátka. 
I když jsem na něj mával a volal, na mé výzvy nereagoval. Chtěl 
jsem mu říci, aby prohledal celý výše popsaný úsek podél trati, 
možná, že by tam něco objevil. Leč nevyslyšel mě. I když jsem 
ho pozoroval hodnou chvíli, neobjevil nic. To ten můj nález byla 
opravdu čirá náhoda.  Od události, kdy tam německý voják vy-
tratil drobné, uběhlo sedmdesát let. Jak dlouho láteřil, když ob-
jevil, že nemá drobné na pivo, nezjistím.  Ale kdyby si náhodou 
vzpomněl, má je u mě schované.   Anebo je dám do rohateckého 
muzea i s tímto článečkem. Jako vzpomínku na konec válečných 
událostí v Rohatci.

Antonín Jaroš

tuhých bojích, RA osvobodila i zbý-
vající části obce. V Kolonii se objevil 
první rudoarmějec v 19.00 hodin večer 
14. dubna 1945. Němci se stáhli do 
lesů za železniční trať směrem k Ratíš-
kovicím a Vacenovicím, kde vzdorovali 
ještě týden, než se přemístili ke Kyjovu. 
Rohatčané s radostí vítali osvoboditele 
s nadějí svobodných časů.

Radost však byla mnohdy vykou-
pena bolestí ze ztráty lidských životů. 

V bojích o Rohatec padlo 127 rudoar-
mějců a 15 Rumunů. Jsou pochováni na 
společném hřbitově v Hodoníně, vojáci 
rumunští v Brně.  Osvobození stálo i ži-
voty několika Rohatčanů.

V tyto dny si připomínáme tehdej-
ší události, abychom si uvědomili, že 
dnes, kdy se znovu mluví o válečném 
nebezpečí v souvislosti s událostmi ve 
světě, nedopustili jejich rozšíření.

Zdeněk Bíza

1. 8. 1939, pro SSSR až 22. 6. 1941. 
Okupací se asi změnilo všechno. I uli-
ce a náměstí v Kyjově změnily názvy. 
Označení obcí a obchodů bylo dvojja-
zyčné. Zásobování se značně zhoršilo. 
Zavedly se potravinové lístky, které ná-
kupy výrazně omezily. Domácí porážky 
prasat jen na úřední povolení. Naopak 
nařízeny povinné dodávky domácích 
zvířat, obilí, vajec. Při neplnění dodá-
vek následovaly tresty. Řada obchodů 
v Kyjově změnila majitele. Jen proto, že 
patřily občanům židovského původu. Ti 
postupně „mizeli“ a končili v koncen-

Poznámky k textu: 
1. Ve čtyřicátých letech se užíval název 

„Velkoněmecká říše“ dále jen „Říše“
2. Dnešní část „ Na Kopci“ je uváděna 

v kronice jako „Zemánkův kopec“. 
Dnešní názvy ulic platí teprve od 
roku 1975. V této části obce bylo jen 
několik domů, celá dnes zastavěná 
část bylo pouze volné pole.

3. Název „Rudá armáda“ je dále uvá-
děn zkratkou „RA“
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tračních táborech. Mezi nimi byl i náš 
rodinný lékař. Tím víc se tatínek zlobil 
na místního spoluobčana, který v hos-
podě hlásal svá moudra. „Za všechno 
mohou ti Židi“.  V obecním bytě v obci 
bydlela cikánská rodina. Její otec pra-
coval na místním velkostatku. Jejich ži-
vot byl nesrovnatelně horší oproti nám. 
S jedním z jejich dětí (spolužákem) jsme 
pásli naše husy. Dostal u nás vždy najíst 
a maminka našla pro něj i nějaké oble-
čení a obutí. Naše kamarádství netrvalo 
dlouho. Jednoho dne byla celá rodina od-
vezena. Tehdy nám neznámo kam. Více 
jsem o nich už nikdy ani neslyšel. Ztráta 
mé „sbírky“ poštovních známek, kterou 
mně způsobila má stařenka, byla vlast-
ně  n i c . Stařenka se jen bála, že Němci 
najdou známky s prezidenty Masarykem 
a Benešem v mém sešitovém albu. Vyřešila 
to vhozením do šporheltu (kamen).

Na zmíněném velkostatku byla hlav-
ní tažná síla voli a koně. Co jsem uvi-
děl, když Němci dovezli belgické koně, 
bylo nesrovnatelné. Ta kopyta a zadky! 
A to nebylo všechno. Až z Afriky do-
vezli ještě buvoly. Černí jako uhel a ne-
zvyklé rohy. Největší rozdíl proti volům 
byla rychlost. Buvol, když ucítil vodu, 
byl neovladatelný. Při svážení obilí při-
stál buvolí pár i se žebřiňákem v potoce. 
A tak, jak neočekávaně se na velkostatku 
objevili, tak rychle zmizeli.  Jednou jsme 
byli ve škole seznámeni s chovem bource 
morušového. Hedvábí se prý už dovážet 
nedalo. Došlo proto na náhradní zdroj 
a tím měl být zmíněný motýlek. Moc zá-
jemců o propagovaný chov se nenašlo. 
Nechyběl bohužel můj bratranec, který 
měl vhodné podmínky. Místo pro líh-
ně, ale hlavně zdroj krmení. V humně 
jim rostly moruše (po našem martelně) 
a jejich listí housenky požíraly. Jako cho-
vatel moc neuspěl. Promeškal termín 
polití kukel vřící vodou a místnost byla 
plná poletujících motýlků. Mně tatínek 
chovatelství nedovolil s tím, že „Němce 
podporovat nebudem“. Pak ještě důraz-
ně připomněl mou mlčenlivost, pros-
tě, abych o tom raději nikde nemluvil. 
S tím mluvením doma a venku to bylo 
dost složité. Někdy se člověk v člověku 
nevyzná. Sokol byl zakázán. Pro mlá-
dež byla určena organizace Kuratorium. 
Účast dobrovolně povinná. Pro mne 
měla krátké trvání. Jen co tatínek zjistil, 
cože nám to v duchovních čtvrthodin-
kách místní gymnazista vtlouká do hla-
vy. „Tak, tam už víckrát nepůjdeš“. Mne 
tím nezarmoutil. Předvolání na obecní 
úřad rozhodnutí nezměnilo. Kuratorium 

časem zaniklo. Gymnazista po osvobo-
zení zmizel do pohraničí. Po čase udělal 
docela kariéru. Jinak byla rodná víska 
celkem obyčejná. Nikdo nebyl členem 
Vlajky. Našli se ale třeba v Kyjově. Taky 
jsme neměli zahraniční vojáky jako 
např. ve Vlkoši generála Sergeje Jana 
Ingra (exilový ministr národní obrany 
v Londýně), ve Vřesovicích parašutistu 
Oldřicha Pechala, v Bohuslavicích letce 
Pavla Svobodu a řadu dalších v okolí.

Výsadek parašutisty Pechala byl 
omylem vysazen na Slovensku. Při pře-
kračování hranice u Sudoměřic nad 
Moravou došlo k přestřelce a ke ztrá-
tě falešného průkazu. Pro gestapo byla 
jen otázka času, kdy podle fotografi e na 
maturitním tablu v gymnáziu Kyjov byl 
jeho absolvent Pechal poznán. Skrýval se 
v Chřibech, ale ne dlouho. Byl popraven, 
stejně jako řada občanů, kteří mu pomá-
hali. Stačila obyčejná zrada! Generál se 
z emigrace nevrátil, stejně jako hrdin-
ný letec. Vděku by se nedočkali, stejně 
jako mnozí odbojáři. Otřesný zážitek byl 
pro nás školáky na Měštance v Kyjově. 
Gestapáci v kožených kabátech si ze 
třídy odvedli pana učitele. Byl přísný, 
ale naučil. Nebyl v tu dobu jediný, koho 
si v Kyjově odvedli. I naše školní třída 
odrážela „pestrost“ společnosti. Jeden 
měl tatínka vlajkařem, jiný trpěl v kon-
centráku, dalšího bratr  bojoval jako 
letec anglické RAF. S tím vlajkařským 
jsme se nikdo nekamarádili, ale to bylo 
asi všechno, co jsme mohli. Někteří mu 
i naliskali.

Všechno to bylo jaksi čím dál horší. 
V obchodech zboží stále míň. Příbuzní 
i známí z měst stále častěji přijížděli 
a vždy si odváželi nedostatkové potravi-
ny. Chovat krávu, vepře, drůbež, i když 
ve ztížených podmínkách, byla tehdy 
oproti městu velká výhoda. Strach ale 
převažoval nad vším. Poslech zahra-
ničního rozhlasu byl samozřejmě pod 
trestem zakázán. Přikázáno bylo zase za-
temňování oken, aby pronikající světlo 
neusnadňovalo orientaci nepřátelských 
letadel. A přeletů přibývalo. Při vyučo-
vání přibývalo poplachů a přerušová-
ní vyučování. Byli jsme pak odváděni 
do městského parku, kde bylo údajně 
bezpečněji než v budově školy. Když 
nebezpečí náletu nepomíjelo, byli jsme 
z parku posíláni raději domů. Jednou 
ráno cestou do školy jsme potkali po-
chodující jednotku Hitlerjungen v do-
provodu vojáků. Asi šli na výcvik k boji 
s nepřítelem. Jedno odpoledne jsme 
se se spolužákem zahleděli do výlo-

hy Pojištovny. Plno fotografi í s mnoha 
mrtvými. Podle textů mělo jít o NKVD 
(sovětská tajná policie) postřílené pol-
ské důstojníky v Katyni. Samozřejmě, že 
jsme tomu nevěřili. I tatínek mně doma 
řekl, že je to jen německá propaganda. 
Podobně jsme nevěřili plakátu vyvěše-
nému na vratech místní hasičské zbroj-
nice. Zkrvavená ruka s nápisem - za-
chvátí-li tě, zahyneš. Přes vesnici jednou 
projížděla neněmecká vojenská jednot-
ka. Patřili k vlasovcům. Vypadali docela 
dobře. Urostlí, upravení, ale k radosti asi 
měli taky daleko. Byla s nimi i žena s ma-
lou holčičkou v náručí. Ta k sobě tiskla 
hadrovou panenku, ale hodně ušmudla-
nou. Tak jí moje maminka dala jednu ze 
sestřiných panenek. Nebyla nejnovější, 
ale proti té její krasavice. Ale stejně si 
dál tiskla tu svou. Holčička, stejně jako 
maminka, byly hrozně smutné, unave-
né a za jídlo nebralo děkování konce. 
Vyrozuměli jsme, že utíkají před blížící 
se ruskou armádou a že se nemáme na ni 
těšit ... Aby těch vojáků nebylo málo, za-
hlédli jsme opět při cestě do školy u lesa 
tábořící vojáky. Šlo o zbytky maďarské 
armády, spojence Němců. Nevypadali 
vůbec dobře. Po týdnu zmizeli. Pak 
jsme doma zažili německé vojáky. To 
už fronta byla kousek od vesnice a vo-
jáci si obstarávali stravu v jednotlivých 
domech. K nám vnikli dva, ale stačilo. 
Skromná znalost povinné němčiny ze 
mne učinila nedobrovolného průvodce. 
Komora, sklep, kurník, dvůr - navštívil 
ten mladší. Že jídlo doslova hltal se dalo 
pochopit. Hlad je zlá věc, ale ta kombi-
nace - klobáska s mlékem? Potom ještě 
životem zaplatily dvě slepice. Když vojá-
ci konečně dům opustili, všichni jsme si 
oddechli. Mohlo to být i horší. Byli jen 
dva, každý jen dvě ruce.

Ještě před přiblížením fronty odjíž-
děli občané německé národnosti. Mezi 
prvními byl i hrabě z milotického zám-
ku. Vedoucí pracovníci cukrovaru, ligni-
tových dolů, velkostatku. Většina z nich 
zde žila i v době ČSR a hlásila se ke své 
národnosti. Ani za války se nechovali 
nepřátelsky. Nejhorší snad byl původem 
Čech, který naopak národnost změ-
nil. Dokonce nosil tu nejhorší černou 
uniformu. Ostuda spořádané rodiny. 
Nakonec zmizel neznámo kde. Naopak 
žila zde podle jména i původem němec-
ká rodina, hlásící se i za Protektorátu 
k české národnosti. Syn Eda už neměl 
ani přízvuk v řeči. Po osvobození zaklá-
dal Skaut a byl naším vedoucím. Jenže 
na rozdíl od vedoucího Kuratoria do-
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padl velmi špatně. Zemřel předčasně na 
následky věznění za údajnou protistátní 
činnost.

Na jaře 1945 jsme už do školy ani 
nechodili (pravidelně pěšky 7 km tam 
a pak 7 km domů, jen šťastlivci jezdili na 
kole), protože fronta se už rychle přibli-
žovala. Ale někteří spoluobčané se nebá-
li ničeho. Cukrovar i po odchodu vedení 
kampaň dokončil, ale převoz polotovaru 
do rafi nerie už zcela nestihl. Některým 
odvážným tragač nestačil, přijeli i koň-
mo či s kravkou. Ten rok prý tekla sli-
vovice víc než jindy. Opuštěné vilky 
v areálu cukrovaru taky lákaly. Porcelán, 
záclony. Stačilo hodit pytel přes záda. 
A to už občas létaly i granáty. Jeden z nich 

přispěl ke skutečné tragédii. Několik do-
spělých nemělo nic důležitějšího, než 
hrát v karty. Sluníčko už docela hřálo, 
takže venku - na trávě. Dvouplošník 
nahlásil cíl a granát prchajícího bohu-
žel zasáhl. A to byl pro celou vesnici asi 
ten nejsmutnější konec, konec opravdu 
zbytečný. Brzy ráno 26. března 1945 se 
ve vesnici objevili naši osvoboditelé. 
Rumunští vojáci, součást ukrajinského 
frontu maršála Malinovského. S tatín-
kem jsme stáli mezi dveřmi a na vojáky 
mávali. Maminku a sestru přinutil ta-
tínek k úkrytu do sklepa. Další den se 
u nás zastavil rumunský důstojník. 
Tatínek se mu pochlubil vybudovaným 
krytem na zahradě. Důstojník se dost 

smál zamaskovanému vstupu do krytu. 
Poprvé v životě jsem se podíval vojen-
ským dalekohledem. Pro mne to tehdy 
zážitek byl. Pak ještě tatínka poprosil, 
aby vykradení našeho vinného sklepa za 
vesnicí nikam nehlásil. Měl strach z jeho 
ruských nadřízených. Voják a taky se bál.

Vlastně celá ta doba okupace byla 
dost smutná. A strach patřil k převažu-
jícím pocitům. Možná stačilo postavit se 
totalitnímu zlu, když už ne v samotném 
počátku, tak alespoň v kritickém roce 
1938. Svět je asi nepoučitelný. Vlastně 
jaký svět, lidé. Zdá se, že těch zel je více 
než dobra.

Na okupaci 1939 -1945 vzpomněl 
Vlastimil Hlaváč

Dopravní zatížení obce

Už asi většina z nás zaznamenala, že na třech místech 
v obci máme nějakou dobu nainstalovány měřiče rychlosti. Tato 
zařízení byla v uplynulých letech instalována u komunikací na 
vjezdu do mnoha obcí v okolí. Jejich cílem mělo být upozornění 
řidičům, že překračují povolenou rychlost v obci. Mělo se jed-
nat o jakýsi dopravní prvek, který pomůže k vyšší bezpečnos-
ti v našich ulicích. Jestli tato zařízení splnila svůj účel, se nyní 
můžete přesvědčit i vy. Dopravní zařízení instalovaná na ulici 
Hodonínská, na počátku ulice Nové Řádky a ulici Mírová na 
Kolonii totiž neslouží jen k měření a zobrazování aktuální rych-
losti, ale zjištěná data jsou zaznamenávána a vyhodnocována. 
Zařízení totiž zaznamená každé projeté vozidlo s údajem data, 
času a rychlosti, a to v obou směrech. Na základě těchto údajů 
pak můžeme vyhodnotit nejen průměrné dopravní zatížení naší 
obce, ale především rychlosti vozidel v obou směrech v místě, 
kde je předepsaná padesátka. Musím říct, že zpracovávaná data 
mě docela šokovala. V podstatě to znamená, že pokud měla za-
řízení nějaký efekt zpočátku, tak nyní už si na ně všichni řidiči 
zvykli a evidentní překročení rychlosti je netrápí.

Data se pochopitelně dají vyhodnotit pro každou lokalitu 
zvlášť. Měřič rychlosti na Kolonii však v uplynulých měsících 
trápily poruchy v napájení a data nejsou kompletní pro všech-
ny dny a hodiny. Dále dle mého zjištění zaznamenává měřič na 
Nových Řádcích i projíždějící vlaky, takže jsou data tímto mír-
ně zkreslena. Závada na Kolonii byla již odstraněna, vlaky jsou 
v řešení nyní. Nicméně souhrnná data máme. Ulicí Hodonínská 
projede denně v obou směrech téměř 2 400 vozidel, měsíčně se 
tak jedná o více než 70 tisíc aut. Velmi podobná situace je i na 
opačném vjezdu do obce na ulici Nové Řádky. O něco lépe je 
na tom Kolonie, kolem měřiče rychlosti na ulici Mírová projede 
denně v obou směrech celkem 1 600 až 2 000 vozidel. Měsíčně 
to pak činí kolem 54 tisíc aut. Mírně nižší provoz se na všech 
místech projevuje vždy v neděli.

Nejzásadnějším údajem je bezpochyby rychlost těchto vozi-
del. Zde se projevuje zásadní rozdíl mezi auty ve směru do obce 
a vozidel vyjíždějících. Na vjezdu do obce směrem od Hodonína 
překračuje povolenou rychlost padesáti kilometrů za hodinu 
75 až 80 % řidičů! A to je ukazatel umístěn více než 150 met-
rů za dopravní značkou oznamující počátek obce. Zde je nutné 

uvést, že přístroj zaznamenává údaje průběžně a vyhodnocuje 
údaj v okamžiku, kdy jej auto míjí. O něco málo lepší je údaj 
o překračování rychlosti u vozidel v protisměru, tedy vyjíždě-
jících z obce. Tady překračuje rychlost „jen“ 40 procent z řidi-
čů. V celkovém součtu je to tedy více než každé druhé vozidlo. 
Dle údajů se ale nejedná o překročení padesátky o několik málo 
kilometrů. Rychlost stovek aut denně překračuje v tomto místě 
sedmdesátku či osmdesátku. Podrobný rozbor rychlosti vozidel 
na Hodonínské ukazuje následující graf. Stovka až dvě stovky 
aut za měsíc v tomto místě překoná stokilometrovou rychlost. 
Nejvyšší naměřenou rychlost za poslední tři měsíce mělo vo-
zidlo 1. března odpoledne, a to 137 km za hodinu ve směru do 
obce.

Podrobné informace o naměřených rychlostech na Kolonii 
a Nových Řádcích uvedeme v dalším čísle. Z dosavadních údajů 
však vyplývá, že budou jen o něco málo lepší. Chtěl bych proto 
apelovat na všechny řidiče, aby respektovali povolenou rychlost 
v obci a dbali dostatečné opatrnosti v ulicích obce. S nástupem 
jarních měsíců se na silnicích začnou opět objevovat cyklisté 
a děti i dospělí na kolečkových bruslích. Střet vozidla s těmito 
účastníky při vysoké rychlosti by mohl mít tragické následky. 
Snažme se jim předcházet.

Tomáš Letocha, místostarosta
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Plesová sezona 2015

Vývoj a proměny rohateckého kroje 

po r. 1820 – 3. část

Informace z knihovny 

- aneb co se děje v knihovně

Ke každému městu i dědině patří již 
historicky plesová sezona. Nejinak je 
to i u nás v Rohatci. V minulosti bylo 
plesů více, skoro každý spolek pořádal 
svoji vlastní zábavu. V současné době 
je plesová sezona také poměrně dlouhá, 
vždyť letos začala už 17. ledna Repre-
zentačním plesem obce a pokračovala 
každý víkend až do 28. února. Již delší 
dobu víme, že náš kulturní dům není 
nafukovací a tak je i dobře, že máme 
tolik možností si vybrat, na který ples 
půjdeme. Každý ples má své specifi -
kum, letos jsme mohli slyšet různé typy 
hudeb, od Ištvánků, Varmužovy cimbá-
lové muziky, přes Drietomanku, Rubín 
až po rockovou kapelu z Opavy, legen-

Další změnu, hlavně v pokrývce hlavy, u mužů a i u žen, 
vidíme po roce 1820. Širůček, širák, širůšek. Mnohé napad-
ne při pohledu na širůch, co je na něm širokého. Nízký, úzký 
klobouček, kde došel k tomuto jménu? Vysvětlení nám dá sám 
císař Josef ll., neslavný syn slavné Marie Terezie. Všechno chtěl 
reformovat, neušel mu ani lidový kroj. Nařídil, že okraje klo-
bouku nesmí být širší než dva prsty.  A tak k roku 1820 vidí-
me na obrazech Hornových, že muži mají na hlavách vysoké, 
homolovité přikrývky, zvané hrotky. Protože byly nepraktické 
a směšné, byly sníženy a vznikl nynější tvar. Tak před tím to 
byl opravdu širák, široká střížka zabraňovala, aby nepršelo na 
krk. Všude císaře neposlechli, ten původní tvar  - vysoký, širo-
ký, vidíme ještě na Valašsku. Slovo klobůk vzniklo z maďarské-
ho - kalap, to z tureckého kalpak.

Beseda s předškoláčky v MŠ

V únoru i březnu mě už opakovaně v mateřské škole uvítali 
předškoláci. Pokaždé jsme si přečetli krátkou pohádku, o které 
jsme si pak povídali a ze které děti dostaly úkol. Za splněný 
úkol byly odměněny malou pozorností. Opět jsem přinesla 
hezké knížky z knihovny, a protože při poslední návštěvě prá-
vě nastávalo jaro, byly to knížky o zvířátkách, přírodě, rostlin-
kách i jarních tradicích. A tak jsme si nad nimi povídali hlavně 
o jaru. A že toho o jaru děti vědí hodně!

Beseda s prvňáčky

Moje první setkání s letošními prvňáčky se uskutečnilo právě 
v den jarní rovnodennosti a v tomto duchu proběhla celá naše 
beseda. Nejdříve jsme si společně povídali o jaru a poté jsem 
dětem přečetla jarní pohádku. Děti se seznámily s přinesenými 
knížkami z knihovny a na závěr mi přečetly názvy všech knížek. 
Jsou moc šikovné! Víte, čím mne ještě děti s paní učitelkami pře-
kvapily? Přednesly mně básničky! Holky o jaru a chlapci o štěstí. 
Děkuji za milé překvapení a už se, děti, na vás těším v knihovně!

Jana Charvátová

dární Artemis, různé dýdžeje a zakon-
čila to Agentura Tarock na discoplese. 
Snad každý rok se ozývají různé hlasy, 
aby na plese obce nehrála v hlavním 
sále dechovka, ale jiná hudba, protože 
v malém sále hraje cimbálka. Už letos 
jsme zaznamenali drobný posun a Išt-
vánci hráli po půlnoci i jiné skladby než 
dechovkové klasiky. Pro příští obecní 
ples se budeme snažit vyzkoušet jiný 
přístup, uvidíme, jak se bude líbit. Ni-
kdy se nezavděčíme všem v sále, ale 
můžeme zkusit něco nového. Mrzí nás, 
že účast na krojovaném plese byla letos 
velmi slabá, a je to již delší dobu trvají-
cí trend. Ti, kteří se rozhodli nejít, totiž 
přišli o jedinečnou příležitost zatan-

Rozkvétaly manufaktury, továrničky, dílny. Vyráběly látky, 
zdobené tiskem, také modrotisk. Na to doplatila rohatecké šat-
ka. Ženy začínaly nosit šátky, napřed lipské, které se nedělaly 
v Lipsku, ale v České Lípě. Také se začaly nosit modré, barvenic-
ké, ale nakonec zvítězily červené, turečáky. Nedovážely se z Tu-
recka, jméno dostaly proto, že Turci měli červené, válečné prapo-
ry. Dovážely se z Rakouska a lavinovitě zaplavily celou Moravu. 
Zajímavé je, že se neuplatnily na Podluží, ani do horských dědin 
nepronikly. Bílé zůstaly na všední den, dnes se užívají jako žňové 
při dožínkách. A ten modrý je velmi vzácný. Už J. Uprka na svých 
obrazech namaloval stařenku v tomto šátku, a to před sto lety!

Botám tehdy říkali - jojky. Byly bez podpatků, bez vrapů, 
ženy je nahradily potom čižmami, protože byly vzhlednější.

Podle zápisků J. Antoše zpracovala Marie Hovězáková

covat si s našimi krojovanými děvčaty 
a užít si výbornou tombolu stárky, 
stárka a chasy, kterým patří velký dík, 
protože dokázali dlouhé minuty výbor-
ně bavit všechny přítomné. Na letošní 
krojovaný ples se bude ještě dlouho 
vzpomínat. Také je třeba, abychom po-
děkovali všem sponzorům, kteří letos 
přispěli k tomu, že tombola byla mno-
hem větší než v minulosti a hlavní ceny 
byly velmi hodnotné a udělaly svým 
výhercům velkou radost. Všem, kteří se 
na organizaci plesů podíleli, patří vel-
ký dík za jejich píli a práci. Nyní už se 
můžeme těšit na rok 2016 a další sérii 
rohateckých plesů.

Jara Adamec, starosta
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FÁMY – FRKY – PLKY

Jelikož lidová tvořivost nezná mezí a tamtamy informují spolehlivě, ale leckdy 
výrazně zkresleně, proto pokračování této rubriky. Snad i takto přispějeme k lepší 
informovanosti občanů.

JARO

Sníh se pomalu vytrácí,
slunce svítí, zima pomíjí,
z teplých krajů vracejí se ptáci,
první květy již se rozvíjí.

Hola jaro je tu zase, 
radujte se, pojďte ven, 
spousta kvítků otevírá se, 
rozhlédni se kolem jen.

Sněženky, či talovíny,
 prvosenky i bledule, 
první jarní květiny,
kvetou tam, kde minule.

Rozkvetly též zlatice,
 kolem je slyšet bzukot včel,
 vstali broučci i ploštice, 
též čmelák sem přiletěl.

Ptáci vesele zpívají,
 radujte se, Péťo, Kláro, 
svým zpěvem nám říkají, 
jaro je tu, vítej jaro.

Radim Gerhard

ptáci,

, 

čel,

ŠKOLSTVÍ

Motto:
Chyby jsou důkazem toho,
že se přece trošku snažíte.

Stránka (ne)jen pro děti
1. Najdi v těchto větách jména kamarádů: 
 Všechno dobře umyj a nezapomeň si vyprat tričko.
 Máme hrát fotbalový zápas, ale na hřišti je nás ještě 

málo.
 Rozzuřený býk kope, trká a je velmi nebezpečný.
 Moje kamarádka mi mile napsala, že už se nebudeme 

kamarádit.

2. Které slovo do řádku nepatří?
 Skákat, mečet, bečet, bučet
 Kuře, kotě, hříbě, smeták
 Soused, teta, strýček, bratr
 Lakomý, slepený, pyšný, líný
 Čert, vodník, sluha, obr
 Jabloň, ořech, smrk, hrušeň, lípa

3. Doplň místo otazníku správné zvíře.
 ? strašidelně houká
 ? krásné sítě souká
 ? bodlinami píchá
 ? nikdy nepospíchá Pěkné jarní dny všem luštitelům přeje Anna Kolofíková

4. Nakresli jedním tahem. Podaří se?

Fáma - Frk - Plk Skutečnost

starosta chce poslat 
hloubkový audit na 
Slavoj a kvůli tomu 
skončil dlouholetý 

předseda

fi nanční výbor každoročně kontroluje 
vyúčtování všech poskytnutých dotací, včetně 
dotace TJ Slavoj a měl by to dělat zodpovědně 
a svědomitě, bez ohledu na to, kdo je starostou 
obce, zbývající hospodaření Slavoje nemůže být 

zájmem kontroly obce

v Rohatci se ruší pošta 
a pobočka bude 

otevřena méně hodin

pošta v Rohatci se neruší ani se nebudou 
měnit její otevírací hodiny, pouze poštovní 
doručovatelky budou spadat pod Hodonín 

a dojíždět z Hodonína, na život občana to však 
nebude mít vliv, poštovní služby budou stále 

zajištěny tak, jako nyní

v parku u ZŠ vznikne 
fotbalové hřiště 
s umělou trávou

velké multifunkční hřiště pro ZŠ bude mít 
tartanový povrch vhodný pro všechny sporty, na 
malém hřišti (bývalé basketbalové) bude umělá 
tráva a bude sloužit hlavně pro hru nohejbalu

z hospody na Kolonii - 
Vítězná se budou stavět 

sociální byty

obec neví o tom, že by někdo žádal o změnu 
účelu užívání a tedy v blízké době to není možné
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Zápis pro školní rok 2015/2016

Karneval v ZŠ Rohatec

Dne 5. února se uskutečnil na naší škole zápis do budoucích prvních tříd. Již tradičně přivítaly budoucí prvňáčky postavy ze zná-
mých pohádek a provázely je celým zápisem. Děti se seznámily s prostředím školy a přitom plnily různé zajímavé úkoly. Všichni se na 
budoucí prvňáčky těšíme.

Je již tradicí, že karneval na rohatecké škole připravují žáci de-
váté třídy pro své mladší spolužáky z prvního stupně. Deváťáci 
karneval moderují, vymýšlí aktivity a soutěže a sami za pomocí 
svých učitelů tyto aktivity organizují. Žáci nižších ročníků si pak 
v pestré škále kostýmů užívají dopoledne v tělocvičně školy, ve 
svých maskách plní úkoly na jednotlivých stanovištích nebo si jen 
tak při hudbě zatancují. Tělocvičnou rovněž prochází průvod ma-
sek a ty nejzajímavější jsou i osobně představeny.
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O SNĚHURCE

Vyhodnocení

 jarního sběru papíru

Byla jednou jedna dívka, co si velmi potrpěla na svůj 
vzhled. Pleť měla tak bílou, že se jí začalo říkat Sněhurka. 
I její macecha byla velmi krásná a Sněhurka ji vždy obdivova-
la. Nevlastní matka se každý den ptala svého zrcátka, kdo je 
v zemi nejkrásnější. Dlouhé roky to byla vždycky ona, ale jed-
noho dne, v tom zlomovém okamžiku, se to změnilo. Sněhur-
ka objevila make-up.

Začala se líčit, až byla nakonec nejkrásnější v zemi ona. 
Macechu to tak naštvalo, až jí skoro přeskočilo, vykopla okno 
a pak si dvě hodiny pouštěla relaxační hudbu. Najednou ji na-
padlo řešení.

„Už to mám! Nechám ji unést myslivcem, který ji nechá 
v lese. Ta holka v životě nevyšla z domu. Nemá šanci, rozmaz-
lenec drzej.“

Ráno si pro Sněhurku přišel lesník s tím, že ji zavede na trž-
nici a koupí jí líčidla. Sněhurka byla tak hloupá, že v momentě, 
kdy padlo slovo líčidla, rozběhla se směrem k tržnici.

„Tam ne, holčičko. Cesta vede přes les, do toho velkého ob-
choďáku!“

Sněhurka změnila směr, běžela, co mohla, až se v lese ztra-
tila.

„Hmm, to bylo jednodušší, než jsem myslel,“ řekl lesník 
a namířil si to rovnou do bufetu.

Sněhurka zatím celá roztřesená bloudila v lese. Z kabelky jí 
vypadla řasenka a ona ji nemohla najít. O chvíli později obje-
vila malou cestičku, která ji zavedla k nějakému domu.

„Dům uprostřed lesa? Vypadá opuštěně. Prozkoumám ho, 
stejně mě už bolí nohy.“ Dům byl ale zamčený, a tak vzala svoji 
sponku a jednoduše si odemkla. Uvnitř si připadala jako v sed-
mém nebi.  Šaty tady, šaty tamhle. Objevila i velkou šperkovni-
ci, líčidla, kožešiny a další parádu.

Chytila se za hlavu a řekla si: „K čemu to tu bude, když 
nikdo není doma! Možná si něco vypůjčím. Ale jak to všechno 
odnesu?“

Pohádka trochu jinak

Vyšla z domku a zahlédla u cesty malý náklaďák.
„Přesně to potřebuju. Ještě že jsem se na diskotéce naučila 

pod vlivem řídit.“
Uvnitř auta byly klíče, jednoduše jimi otočila a nastartova-

la. Potom z domu chtěla vynést některé z věcí, jenže zakopla 
o práh a praštila se do hlavy. Její pokus o krádež byl o dvě ho-
diny později odhalen. Přišlo sedm chlápků, vytáhli Sněhurku 
za vlasy a povídali:

„Co to kradeš?!“ Sněhurka neměla slov. „Tak to ne. Za trest 
u nás budeš pracovat. Prát slipy a krmit hyeny! Nepokoušej se 
utéct. A dřít budeš zadarmo!“

„Zadarmo?!“
Sněhurka se hned pokusila utéct, ale marně. Jeden z chláp-

ků ji chytil, strčil do pokoje a nařídil jí, ať ihned začne praco-
vat. Sebrali jí navíc kabelku, aby v ní nevylovila něco, co by jí 
dopomohlo k útěku. Macecha se mezitím doma zase zadívala 
do zrcátka a to jí povědělo, že Sněhurka je pořád nejkrásnější, 
i když je v zajetí. Rozhodla se převléct za podomní prodavačku 
rtěnek a vydala se k domu, kde ji věznili. Když Sněhurku uvi-
děla, uchechtla se a milým hláskem na ni zavolala:

„Ahoj, holčičko, copak je? Vypadáš zkroušeně. Já prodá-
vám rtěnky. Na tebe by hezky sedla tahle. Můžu?“

„Když myslíš…“
Macecha jí pak počmárala celý obličej a utekla. Sněhurka 

se pokoušela protáhnout oknem a vražedně jí vyhrožovala. 
Když ale ve skle uviděla svůj obraz, lekla se a omdlela. Později 
přišli opět ti chlapi a povzdechli si.

„A máme po levné pracovní síle.“ Popadli Sněhurku, na-
ložili ji do auta a chystali se ji někde zakopat. Narazili však 
na policii, která je zatkla a Sněhurku považovala za mrtvou. 
Umyli ji a chtěli ji poslat na pitevní oddělení, když se konečně 
probrala. Policie ji vyslechla a její případ po dlouhém vyšetřo-
vání založila do složky „NEVYŘEŠENO“.

Adéla Bejdová (6. třída)

DEN
ZEMĚ

Základní škola Rohatec 
a SRPŠ Rohatec organizují 

ve čtvrtek 16. 4. 2015 
v 8.15 hodin na fotbalovém hřišti 

v Rohatci výukový program Dravci a sovy. 

S výcvikem dravých ptáků 
vystoupí skupina SEIFEROS.

Akce je placena z fondu SRPŠ.
Zveme na tuto akci i rohateckou veřejnost.

V jarním sběru papíru, který organizovala Základní škola Ro-
hatec společně se Sborem dobrovolných hasičů v Rohatci, bylo 
nasbíráno celkem 10 610 kg papíru.
Výtěžek sběru bude vždy na začátku školního roku použit na 
nákup sešitů pro žáky školy.
Vedení ZŠ Rohatec a SDH děkují všem, kteří se sběrem po-
máhali.

Proč sbírat papír?
• uklidíme si doma životní prostor
• zachráníme několik desítek stromů
• získané peníze se použijí na nákup výtvarných potřeb a se-

šitů, které žáci na naší škole dostávají zdarma
• na konci školního roku vyhodnotíme nejlepšího sběrače 

z každé třídy

Vyhhooddnnocení

 jarnnííhhhooo sssbbběěěěrrrruuuu papíru

V jarním sběběěrru papírrruuu, kkktetet rýrý oorgrgganizzzovvovalalala aa ZáZ kladní škola Ro-
hatec spololečečně se Sbboooremmm ddobobrorovovolnlnýcýchh h hasisisičůčů v Rohatci, bylo
nasbíránnoo celkem 100 6110 0 kgkg ppapapíríru.u.
Výtěžekk sběru budeee vvždddyyy nanana zzzačačačátátátkkku šškolníhhho oo roku použit na
nákup seešitů pro žáákkkyy školy.
Vedeníí ZZŠ Rohatecc aa aa SDH děkují všem, kteeeříříí sse sběrem po-
máhalli.

Proč sbíírarat papír??
• ukklidídíme si doomamaa žžživotní pprooststoro
• zacchráránímeme nněkěkolo ikik ddesesítít kek strtromomůů
• zísskananéé pep ínízeze ssee popoužužijijíí nana nákákup vvýtýtvavarrrrnr ýcýcých h h popopotřřřebebeb aaa ssee-

šišitůtů, ktktereréé žážácici nnaa nanašíší šškokole ddoso tátávvajíjí zzdaaadarmmmaaa
• na konci školního rokku vvyhyhodnotímeme nnnejjjleeepšpšpšííhíího sběrače

z každé třídy
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Zpestření výuky jazyků

Jaro

Pro zpestření výuky anglického ja-
zyka škola pro žáky prvního stupně 
připravila edukativní pořad Jak Pepina 
s Tondou přišli abecedě na kloub. Jedná se 
o zábavný pořad pro nejmenší angličtiná-
ře, který pomohl osvěžit a doplnit výuku 
anglického jazyka na ZŠ Rohatec, kde se 
učí děti anglicky již od první třídy. Žáci se 
při programu nejen pobavili a něco nové-
ho naučili, ale pořad byl zpětnou vazbou 
pro učitele angličtiny na rohatecké škole. 
Vystupující byli mile překvapeni výbor-
nou reakcí dětí, které na všechny jejich 
podněty správně odpovídaly. 

Pro žáky druhého stupně byl připra-
ven literárně hudební pořad České bala-
dy, kde byly zastoupeny balady české li-
dové tvorby až po díla klasických českých 
autorů, jako například Karla Jaromíra Er-
bena, Jana Nerudy nebo Jiřího Wolkera. 

Dopoledne v pátek 6. března bylo 
pro žáky šesté a deváté třídy zpestřeno 
vtáhnutím do děje muzikálů z Brodwaye 
prostřednictvím divadla Slunečnice v KD 
Strážničan ve Strážnici. Žáci mohli slyšet 
melodie z muzikálů Jesus Christ Super-
star, Bídníci, Evita, Mamma Mia, Pomáda 
a dalších. Tímto byl obohacen nejen je-
jich kulturní přehled, ale i výuka hudební 
výchovy a anglického jazyka, během kte-
rých mnohé tyto písničky už slyšeli nebo 
ještě uslyší.

Spolupráce na projektu se 

Střední školou průmyslovou a uměleckou Hodonín 

Vybraní žáci sedmé a osmé třídy ZŠ Rohatec se zúčastnili 
dvouletého projektu ve spolupráci se SŠPU v Hodoníně. Název 
projektu „Podpora přírodovědného a technického vzdělávání 
na středních školách v Jihomoravském kraji“ přesně vysti-
huje i jeho náplň. Během dvou let se patnáct žáků seznámilo 
s prostředím a způsobem práce na střední škole. V chemickém 
a fyzikálním cvičení ohýbali sklo, dělali pokusy s tekutinami, 
vyráběli vůně, prováděli analýzu potravin, pracovali s fyzikál-
ními soupravami, poznávali zajímavosti o vesmíru a o tepelné 
a atomové elektrárně. Na počítačích upravovali fotky, kreslili 
3D předměty nebo kódovali stránky na PC.

V průběhu trvání projektu měli žáci možnost navštívit 
místa, kam by se sami nedostali. Viděli zázemí dopravního 
podniku v Brně, jaderné elektrárny v Dukovanech, prohlédli si 
technické muzeum a letiště v Brně. Také měli možnost navští-
vit Univerzitu T. Bati ve Zlíně. 

Projekt byl ukončen projektovým dnem, během něhož 
měli žáci možnost navštívit fi rmy a podniky, u kterých by 
mohli najít uplatnění po ukončení studia na SŠPU.

Účast na tomto projektu pomůže žákům ve volbě střední 
školy a dalšího studia.

Jaro je tu zase,
opět v plné kráse.
Všechno pěkně rozkvétá,
od jara až do léta.

Ráno brzy světlo bývá
večer se později stmívá.
Tepleji už často je,
sluníčko nás zahřeje. 

Ze sluníčka radost máme,
vesele si pobíháme.
Po poli i po lese,
skáčeme, smějeme se.

Alice Předínská, V. třída
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Úroky klesají…“Hurá!“...nebo „Ach jo…“?

Finanční navigátor

Záleží, v jaké jsme situaci. Nejprve 
se podíváme na důvody obou uvede-
ných reakcí. V závěru dnešního článku 
pak popíšu situaci, která se týká většiny 
z nás.

První pokřik je na místě u těch z nás, 
kteří jsme v nedávné době zřizovali či 
refi nancovali svoji hypotéku. Úrokové 
sazby jsou nevídaně blízko nule. Ale až 
někdy Chucku Norrisovi upadne řasa, 
srazí je i pod nulu. Pak nám banky bu-
dou platit za to, že si u nich půjčíme .

To povzdechnutí z nadpisu patří kaž-
dému, kdo má tendenci fi nanční kapitál 
odkládat. Díky výši, nebo spíše níži úro-
ků, se ze spořících účtů stávají nespořící 
účty. A při sledování výnosů termínova-

ných vkladů člověk slzí, aniž by pohlé-
dl do slunce. Jedinou alternativou jsou 
(krom standardních, státem dotovaných 
produktů) investiční fondy. To je však 
samostatné téma na některý z dalších 
článků.

I přes nepříliš optimistický tón před-
chozího odstavce lze několik málo solid-
ně úročených výjimek najít. Aktuální na-
bídky na českém trhu a jejich podmínky 
proberte s fi nančními odborníky…

Dostáváme se teď k závěrečné části. 
Jde o reakce stavebních spořitelen na kle-
sající trend výše úročení z vkladů. Každá 
se v současné době snaží úroky výrazně 
snížit. Co může však pro nás majitele 
smluv být nepříjemným překvapením 

– některé stavební spořitelny rozesíla-
jí svým klientům oznamovací dopisy, 
že od následujícího období se snižuje 
úroková sazba. V některých případech 
můžete ve Vaší poštovní schránce na-
jít dopis s informací o zrušení smlouvy 
ze strany spořitelny. A to bez ohledu na 
to, že do cílové částky máte ještě hodně 
daleko. V takových případech (nebo ješ-
tě před obdržením takového dopisu) se 
obraťte na nezávislého odborníka, který 
Vám poradí, jak ze smlouvy dostat ma-
ximum možného pro Vás a hlavně - včas 
zareagovat.

Zdařilé dny, zdar Vašim fi nancím 
a trvalý úsměv na líce Vám přeje 

Martin Gajda

Kadeřavost broskve

Ti, kteří se snaží na zahradě vypěstovat broskev, vědí, jak 
nepříjemnou chorobou je kadeřavost. Po vyrašení se listy za-
čnou kroutit, schnout a opadají. Nově vyrostlé listy strom osla-
bí a opakuje-li se tento stav několik let za sebou, strom usychá 
vysílením. Ochrana proti kadeřavosti spočívá především ve 
včasném ošetření stromu měďnatými přípravky jako například 
Kuprikol či Champion. Kromě špičkové účinnosti proti kade-
řavosti broskvoně současně omezují napadení stromu bakte-
riemi a houbami a celkově pak dlouhodobě zlepšují zdravotní 
stav a životnost stromu. K prvnímu ošetření lze použít i napří-
klad Sulku, ta však nezlepší zdravotní stav stromu.

Termín základního postřiku je velmi závislý na průběhu 
počasí v lednu a v únoru. Podle metody I. Pokorného z Po-

mony Těšetice je třeba stříkat v období, kdy součet hodin 
s teplotou sedm a více stupňů Celsia přesáhne 160 a nepřekročí 
210 hodin. Používám tuto metodu už pět let a mohu potvrdit, 
že funguje. Postřik provedený v tomto termínu zabrání klíčení 
sporů kadeřavosti nejen na broskvoni, ale i na nektarince.

Pro zájemce uvádím v přehledném grafu termíny pro ošet-
ření v letech 2010 až 2015 tak, jak je zaznamenala moje měře-
ní. Na vodorovné ose je datum od 1. února do 10. dubna a na 
svislé ose jsou vyznačeny jednotlivé roky. Vyznačený interval 
udává, kdy byl v daném roce součet hodin s teplotou sedm 
a více stupňů v rozmezí 160 až 210 hodin. Snažím se vždy po-
střik aplikovat hned na začátku vhodného období, pokud to 
počasí dovolí. To znamená, že není větrno a neprší.

Pro ty, kteří mají zájem se o této problematice dovědět více, doporučuji článek od Ing. Petra Ackermana CSc., ze státní rost-
linolékařské správy Brno z roku 2000, který jsem nalezl na internetu a kde je metoda I. Pokorného podrobně popsána.

Drahoslav Melo
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Vznik a desetiletá činnost ZO SZPO v Rohatci

Podnět k založení Základní organi-
zace Svazu zdravotně postižených obča-
nů vznikl v RV Hodonín, když předseda 
RV p. Oldřich Vojtíšek podal návrh, aby 
se samostatná ZO SZPO založila v Rohat-
ci, protože jsme se museli od hodonínské 
organizace odloučit. P. Oldřich Vojtíšek 
a p. Antonín Kordula přišli s tímto návr-
hem za tehdejším starostou ing. Vladimí-
rem Elšíkem, který návrh přijal a předložil 
ho k projednání radě. Následně byl návrh 
schválen i s fi nanční dotací na chod nově 
vzniklé základní organizace v Rohatci. 
Podíl na tom mají i p. Eliška Šafaříková  
a Mária Kobédová, které celou třiceti-
člennou organizaci převedly z Hodonína 
do Rohatce. V listopadu roku 2004 svo-
laly první členskou schůzi,  na které nás 
seznámily s organizačními záležitostmi. 
Byl zvolen i výbor, který začal pracovat od 
1. ledna 2005, čímž byla ZO SZPO v Ro-
hatci založena. Výbor se pravidelně schá-
zí každé první pondělí v měsíci. Napřed 
se scházel u členů výboru doma, neboť 
jsme jiné možnosti neměli, pak nám byly 
poskytnuty prostory v budově starého 
obecního úřadu a nyní se scházíme v za-
sedací místnosti nového OÚ.

Důvěrnice pravidelně osobně infor-
mují naše členy o všech akcích námi po-
řádaných. Naše organizace pracuje dle 
každoročního plánu činnosti, který si sta-
noví vždy na prahu nového roku. Snaží-
me se plán činnosti utvořit tak, abychom 
vyšli vstříc všem našim členům a oni měli 
možnost výběru akcí během celého roku, 
dle svého zájmu a možností. Jednou do 
roka se svolává výroční členská schůze 
a revizní komise. Na výroční členské 
schůzi seznámíme naše členy s plánem 
činnosti, s hospodařením, s činností pře-
dešlého roku, s novinkami týkajícími se 
sociální sféry. Něco se mění k lepšímu, 
bohužel však i k horšímu vůči lidem se 

Spolky

Poděkování Nemocnice TGM Hodonín

Vážený pane starosto,
dovolte mi, abych Vám tímto poděkovala za Váš pozitivní 

postoj v případě poskytnutí fi nančního daru, který bude pou-
žit na obměnu lůžek Nemocnice TGM Hodonín, příspěvkové 
organizace. Jsem přesvědčena, že si Hodonín zaslouží moderní 
a kvalitně vybavené zdravotnické zařízení, a to dosáhneme ze-
jména i s Vaší pomocí.

Vím, že Vaše možnosti jsou omezené, a proto jsem vděč-
ná za každou částku, kterou se nám rozhodnete pro tyto účely 
darovat.

Současně bych ráda využila této příležitosti a popřála Vám 
i Vašim spolupracovníkům hodně osobních i pracovních úspě-
chů a jen vše dobré. Těším se na další spolupráci.

S úctou MUDr. Věra Dostálová, ředitelka

zdravotními problémy, kteří pomoc dru-
hých potřebují. I my navštěvujeme naše 
méně mobilní členy. Pořádáme jednoden-
ní oblíbené zájezdy za relaxací v bazénech 
s termální vodou a různými vodními 
atrakcemi, působícími blahodárně na 
zdravotní potíže. Dále zájezdy za pozná-
váním kulturních a historických památek. 
Za poznáváním okolí Rohatce pořádáme 
výlety na kolech. Pravidelně si naši členo-
vé vybírají masáže, dle vlastního výběru 
maséra. Navštěvujeme bazén s vířivkou 
v Lázních Hodonín, kde je možnost i re-
habilitace. V rohateckém muzeu pro naše 
spoluobčany připravujeme akce s veliko-
noční a vánoční tématikou, aby se aspoň 
na chvíli odreagovali od dnešní uspěcha-
né doby a vychutnali si poklidnou pří-
jemnou vánoční a velikonoční atmosféru, 
která dnes mnohdy chybí. V kulturním 
domě jsme pořádali akce většího rozsahu 
– vánoční výstavu v roce 2008, velikonoč-
ní akce v roce 2009 a všeobecnou výsta-
vu pod názvem „Krása lidového umění“ 
v roce 2010. Dle toho, co nám účastníci 
těchto akcí napsali do prezenční knihy, 
se jim výstavy moc líbily. Zviditelnilo se 
vše krásné, hodnotné, co mají lidé doma, 
mnohdy se o tom ani neví, co krásy se 
skrývá u lidí doma. Je dobré toto vidět, 
než vše upadne do zapomnění. Každé 
výstavy se zúčastnilo10 – 13 řemeslníků, 
kteří svá řemesla i předváděli. Celý výbor 
rád a s láskou vše udělal ve prospěch na-
šich spoluobčanů, na úkor svého volného 
času, čehož vůbec nelituje, bez obdržení 
jakékoliv odměny, včetně odměny pro ře-
meslníky. Na pořádání výstav jsme nežá-
dali o žádnou fi nanční podporu, ale svojí 
prací a nápady se vytvořila krásná díla. 
Rádi budeme v této krásné činnosti po-
kračovat. Různé kulturní akce navštěvu-
jeme i v Domě kultury v Hodoníně.

Pěkná představení jsme zhlédli v br-

něnských divadlech, ve Slováckém di-
vadle v Uherském Hradišti, v pražském 
divadle Hybernia a ve zlínském divadle. 
Domů jsme se vraceli s pocitem pěkně 
prožitého večera a krásným uměleckým 
zážitkem. Již se stalo tradicí, že pořádá-
me večírky. Májový, spojený s oslavou 
Dne matek a Mikulášsko-vánoční. Na 
obou večírcích během celého desetiletí, 
mimo jiných programů, vystupovaly děti 
z místní mateřské školy, pod vedením 
paní učitelek. Jejich vystoupení byla vždy 
velmi milá. Večírky pořádáme na setkání 
a seznámení se s našimi členy, aby se po-
bavili mezi sebou, vždy tam vládne velmi 
příjemná a pohodová atmosféra. Přípra-
vy se ujímá celý výbor, který se během 
celého večera stará o spokojenost všech 
zúčastněných včetně občerstvení a dáreč-
ků. Náš cíl je, aby se přítomní dobře cítili 
a odnášeli si domů samé příjemné pocity. 
Naši členové využívají i rekondiční a za-
hraniční pobyty, které pořádá RV SZPO 
v Hodoníně. Mají tam možnost rehabili-
tace, relaxace, vycházek a výletů do okolí. 
Naší snahou je být prospěšní všem našim 
členům.

Děkuji celému výboru za vše, co udě-
lal během desetiletého působení v Rohat-
ci. Přála bych si, aby i nadále celý výbor 
rád a s láskou pracoval ve prospěch naší 
ZO SZPO. Vždyť pracuje pro rohatecké 
členy.

Ještě se patří poděkovat Obci Rohatec 
za vše, co poskytuje naší organizaci – fi -
nační dotace, prostory kulturního domu 
a muzea. Za vše, s čím nám obec vyšla 
vstříc během celého působení v Rohatci. 
Současně děkujeme i jejím zaměstnan-
cům.

Velké poděkování i našim členům, 
kteří pracují ve prospěch všech po celou 
dobu naší existence.

Viera Burešová
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Slavnostní večírek k 10. výročí založení 

ZO SZPO v Rohatci

Naše ZO SZPO vznikla 1. ledna 2005. 
K výročí jejího založení připravil výbor 
slavnostní večírek pro naše členy, kde 
jsme přítomné seznámili s činností za 
celých deset let, předali členům výboru 
a všem, kteří během desetiletí pracova-
li pro náš svaz, pamětní listy. V progra-
mu vystoupila CM Stupava s primášem 
J. Netopilíkem, se sólisty M. Vaculíkem, 
P. Burešovou, V. Bohunovou a sestrami 
K. a P. Tomčalovými, všichni z Dolních 
Bojanovic. Celým programem provázela 
milým a vtipným slovem p. R. Dobešová z Milotic. Vystou-
pení bylo velmi krásné a hodnotné, potěšilo nás i pohladilo 
u srdíčka a příjemně naladilo na slavnostní večer. Byly po-
zvány již v lednu i děti z rohatecké mateřské školy. Podle na-
šeho přesvědčení tam nesměly chybět, neboť celých deset let 
vždy na našich večírcích vystupovaly. Bylo podotknuto, že 
nic náročného nemusí děti nacvičovat, neboť my máme pro-
gram zajištěn. Jednalo se jen o to, aby se děti z MŠ večírku zú-
častnily, ale bylo nám ze strany mateřské školy řečeno, že až 
za rok. Po krásném programu k nám promluvil pan starosta 
ing. Jarmil Adamec Ph.D., pak jsme si všichni společně připi-

li na zdárných uplynulých deset let a na 
zdraví nás všech. Následovalo občerstve-
ní a i nadále nám vyhrávala pro dobrou 
náladu CM Stupava. Kdo chtěl, měl mož-
nost si zazpívat, poslechnout si pěknou 
muziku a třeba si i zavzpomínat. Večírek 
se nesl ve svátečním duchu, až do samé-
ho konce. Domů jsme se rozcházeli spo-
kojeni s pěkně prožitým večerem. 

Viera Burešová

Hasiči pomáhali žákům se sběrem starého papíru

Myšlenka, jak účinně pomoci žákům 
se sběrem starého papíru, již nějakou 
dobu zaměstnávala rohatecké hasiče. 
Vzpomněli si na své starší spoluobčany, 
kteří mnohdy už nejsou v takové kondici, 
aby balíčky papíru sami donesli ke kon-
tejneru u nové školy. Rozhodli se proto 
vyzvat je, aby starý papír umístili před 
domy. Sobotního rána 21. března vyrazilo 
pět osobních aut s vozíky napříč Rohat-
cem, celé dopoledne členové hasičského 
sboru křižovali ulice a sbírali jeden balík 
za druhým. Plné vozíky papíru pak odvá-
želi na sběrné místo a následně jej přidali 
ke sběru žáků základní školy. O tom, že se 
akce neminula účinkem, svědčí přiložené 
fotografi e.

Jaroslav Andrýsek, kronikář SDH
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Velikonoce se blíží – aneb přivítejme jaro

Naše ZO SZPO opět pořádala ve-
likonoční akci v rohateckém muzeu 
pod názvem „Velikonoce se blíží – aneb 
přivítejme jaro“. Přišli mezi nás i pan 
starosta Ing. Jarmil Adamec Ph.D. a pan 
místostarosta Ing. Bc. Tomáš Letocha, 
což nás moc potěšilo. Vždyť to děláme 
pro rohatecké spoluobčany, aby s námi 
společně přivítali krásné roční období 
„jaro“, kdy se příroda probouzí do krá-
sy. Pan starosta a děti ze školní družiny 
při ZŠ Rohatec slavnostně zahájili tuto 
tradiční velikonoční akci. Pozvání přijali 
a rádi mezi nás přišli i řemeslníci, kteří 
svá řemesla i předváděli. Manželé Lud-
víkovi z Veselí nad Moravou děrovaná 
vajíčka zdobená voskovou technikou, 
tvoření z vizovického těsta a různé fi -
gurky, paní Řiháčková z Kuželova háč-
kovala vajíčka a půlvajíčka s velikonoční 
dekorací, paní Cempírková ze Strážni-
ce drátkované kraslice, paní Pavlíková 
s Adélkou z Vacenovic  škrabané kras-
lice, paní Kočišová ze Vnorov fi gurky 
z kukuřičného šustí, paní Baďurová 
z Rohatce s ukázkou malování kraslic, 
a zdobení perníčků předváděla paní Bu-

rešová z Rohatce. Dále jsme připravili 
dílničky, kde jak děti, tak i dospělí měli 
možnost si vlastnoručně vytvořit dáre-
ček, dekoraci nebo získat velikonoční in-
spiraci. Vládla příjemná jarní atmosféra, 

účast byla hojná, což nás moc potěšilo. 
Všem, kteří se podíleli na této akci, dě-
kujeme.

Viera Burešová
(foto je na poslední straně)
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Jaro u seniorů

Čas, ten běží stále dál, aniž by se nás na něco ptal… A už 
tu máme zase nové jaro, probouzející se přírodu, která přináší 
pro mnohé z nás potěšení a radost, i když na letošní měsíc du-
ben „slibují“ meteorologové více deště a chladu.

Vraťte se s námi ve vzpomínkách na naše seniorské akce, 
kdy 21. ledna se konala Valná hromada, na kte-
ré jsme zhodnotili svoji činnost a naplánovali 
si akce roku letošního. Bude jich zase hodně 
a jen si přejeme, aby nám s tím novým jarem 
připutovalo i více zdraví a my si jich mohli co 
nejvíce užívat.

Velkou únorovou akcí – 28. února, byl be-
zesporu Fašaňk. Tentokrát jeho průběh příjem-
ně oživil krojovaný soubor Lipovjánek z Lipo-
va. Chlapci a děvčata nám za doprovodu své 
cimbálové muziky zazpívali, zatančili, zacifro-
vali. Z jejich vystoupení dýchalo mládí spojené 
s entuziazmem. Účinkující sklidili velké ovace. 
Během večera jsme mezi námi přivítali i čelní 
představitele naší obce, Ing. J. Adamce, Ph.D., 
Ing. Bc. T. Letochu a místopředsedu Senátu 
ČR Ing. Z. Škromacha. Rozloučení s basou 
bylo letos pojato poněkud netradičně, nicmé-
ně to mělo fašankový šmrnc. Smuteční průvod, 
celý v černém, doprovodil basu na její posled-
ní cestě při pochodu Slovácké kapely Roma-
na Horňáčka i s vtipným „kázáním“ v podání 
M. Hovězákové. Při řízné muzice si přítomní 
jistě dobře zatancovali, zazpívali a pěkně se po-
bavili. A to jsme se hned na druhý den, 1. břez-
na, vypravili do Městského divadla Brno na 
muzikál Duch. Moc se nám to líbilo, nejen co 
do obsahu, ale i díky krásným melodiím, výko-
nům herců a světelným, hodně překvapivým, 
efektům. Byl to nevšední zážitek!

Pěkný večer jsme prožili také na březnovém 
Pátku v klubu – 20. března a oslavili i čtyři naše 
jubilanty. 26. března vyjel autobus s padesáti 
členy do oblíbeného maďarského Györu, kde si 
pohověli v termálních vodách, které blahodárně 

působí a pomáhají našim opotřebovaným kloubům. V současné 
době jsou řadě zájemců umožněny také masáže u rohateckých 
masérek.

Přejeme i všem občanům příjemné prožití jarních měsíců!
Za Klub důchodců Rohatec Marie Nováková

SPORT

Blíží se Rohatecká desítka, závody pro každého

Už pouze necelý měsíc zbývá do 
startu tradičního běžeckého závodu 
Rohatecká desítka. V pátek 8. května 
propukne kolem kulturního domu opět 
to pravé atletické hemžení. Ulicemi 
naší obce se závodníci všech věkových, 
váhových i výškových kategorií vydají 
letos již po dvaadvacáté. Organizace se 
i tentokrát zhostí hasiči. Kromě hlavní-
ho závodu na 10 km pro muže a 5 km 

pro ženy, běžeckých distancí pro děti, 
dorost a juniory, je v časovém progra-
mu opět místo i pro závodníky na in-
-line bruslích. Po loňském úspěchu, 
kdy se na start postavilo hned sedm 
týmů, poběží i letos svůj závod čtyř-
členné štafety. Tímto, podobně jako 
každým rokem, vyzývám mladé, staré, 
široké i tenké, aby se nebáli, sestavili 
kvartet a přišli spálit pár kalorií. My-

slím, že těch 300 metrů ještě nikoho 
nezabilo a vězte, i když běžíte pomalu, 
pořád porážíte všechny ty, co leží doma 
na gauči. Pro děti bude po celou dobu 
závodů k dispozici skákací hrad a mož-
ná i něco navíc…

Přijďte si zasportovat anebo alespoň 
podpořit domácí závodníky, jste srdeč-
ně zváni.
Za Sbor dobrovolných hasičů Luděk Durďák
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SKST Rohatec - zhodnocení sezóny 2014/15

Příroda se chystá na vypuknutí dlouho očekávaného jara, 
ale pro stolní tenis nastal „sychravý podzim“, tedy konec sezó-
ny, a další dlouhé čekání na začátek té příští. Můžeme zhod-
notit tu uplynulou a popřemýšlet, zda byla úspěšná, či nikoliv. 

"A" předčilo svými kvalitními a vyrovnanými výkony 
umístění z předchozích sezón. V krajské soutěži, kde působí 
pět let, skončilo na velmi pěkném 3. místě. Dvojice Příkaský/
Malošek se stala třetím nejúspěšnějším čtyřhrovým párem le-
tošní sezony. Tým hrál v ustáleném složení Příkaský, Malošek, 
Drábek, Kolář.

Je však jediné družstvo, o kterém se dá psát v superlativech. 
Před třemi lety postupovaly „B“ a „C“ do vyšších soutěží. Pro 
příští sezónu tomu bude přesně naopak. Někteří hráči bohužel 
nedokázali zužitkovat své dlouholeté zkušenosti. 

Dvě výhry - to je nelichotivá bilance "B" za celou sezónu. 
Ani hostování hráče z SKST Hodonín v druhé půli neodvrá-
tilo hrozbu sestupu, a tak "B" po dvou letech z OL padá do 
Okresního přeboru. 

Okresní přebor - to bylo působiště "C". Taky však nezvlád-
lo letošní sezónu a se třemi výhrami skončilo na posledním 
místě a "zajistilo si vstupenku" do Okresní soutěže. 

V "D" dáváme prostor našim žákům. Tady se nehraje na 
celkové umístění, ale chceme dodat našim nejmladším chuť 
a patřičnou motivaci do dalších let za zelenými stoly. Musím 
však vyzdvihnout výkony Kuby Rybeckého, který letos dosáhl 
velmi dobrých výsledků.

Stejně tak jako v minulém roce, koncem června, uspořá-
dáme akci pro žáky ZŠ „Školní den s ping-pongem“. Děti si 
budou moct zkusit trénink proti tréninkovému „robotu“. 

Informace o SKST Rohatec najdete na http://www.pinec-ro-
hatec.estranky.cz/

Krajská Soutěž II-C
1. SKST Dubňany A 22 20 1 1 0 217:75 83
2. MK Řeznovice C 22 17 3 2 0 213:99 76
3. SKST Rohatec A 22 15 1 6 0 186:139 68
4. TJ Sokol Otnice A 22 15 1 5 1 181:119 67
5. SKST Hodonín D 22 12 2 7 1 173:164 59
6. TJ Slovan Hodonín B 22 10 2 10 0 169:163 54
7. TJ Jiskra Strážnice B 22 10 1 11 0 154:174 53
8. TJ Sokol Kobylí B 22 9 1 12 0 149:178 50
9. T.J. Sokol Hodonín A 22 8 1 13 0 140:181 47
10. TJ Sokol Lužice A 22 4 2 16 0 117:201 36
11. TJ Sokol Hostěrádky A 22 4 0 18 0 121:203 34
12. TJ Sokol Lanžhot C 22 0 1 21 0 95:219 23

Okresní liga:
1. SKST Dubňany B 22 16 2 3 1 240:156 71
2. SK Baník Ratíškovice A 22 14 4 4 0 252:144 68
3. TJ Sokol Kyjov A 22 14 2 6 0 236:160 66
4. TJ Sokol Vracov C 22 14 1 7 0 244:152 65
5. SKST Čeložnice A 22 14 1 7 0 213:183 65
6. TJ Sokol Čejč A 22 10 2 10 0 200:196 54
7. TJ Vlast Ježov A 22 10 2 10 0 208:188 54
8. SK Mogul Vacenovice A 22 8 4 10 0 177:219 50
9. TJ Slovan Hodonín C 22 9 2 10 1 180:216 50
10. TJ Sokol Veselí nad Moravou A 22 5 3 14 0 160:236 40
11. TJ Sokol Kyjov B 22 4 0 18 0 136:260 34
12. SKST Rohatec B 22 2 1 19 0 130:266 29

Okresní přebor:
1. SKST Hodonín E 22 21 1 0 0 280:116 86
2. SK Baník Ratíškovice B 22 16 2 4 0 272:124 72
3. TJ Sokol Vlkoš A 22 13 1 8 0 246:150 62
4. TJ Sokol Lužice B 22 11 4 7 0 213:183 59
5. TJ Slovan Hodonín D 22 11 0 10 1 195:201 54
6. TJ Sokol Bzenec A 22 9 3 10 0 207:189 52
7. SK Mogul Vacenovice B 22 9 2 10 1 171:225 50
8. TJ Baník Mikulčice B 22 7 4 11 0 200:196 47
9. TJ Jiskra Strážnice C 22 7 2 13 0 146:250 45
10. T.J. Sokol Hodonín B 22 7 2 13 0 156:240 45
11. TJ Sokol Čejč B 22 6 2 13 1 154:242 41
12. SKST Rohatec C 22 3 1 18 0 136:260 32

Okresní základ-A:
1. TJ Sokol Lužice C 12 10 2 0 0 149:65 44
2. TJ Slovan Hodonín E 12 10 1 1 0 151:65 43
3. T.J. Sokol Hodonín C 12 8 0 4 0 128:88 36
4. SKST Dubňany D 12 6 0 6 0 101:115 30
5. SKST Rohatec D 12 2 2 8 0 84:132 20
6. SKST Hodonín G 12 2 1 9 0 75:139 19
7. SK Baník Ratíškovice D 12 1 0 11 0 66:150 15

EKOLOGICKÁ 
LIKVIDACE VOZIDEL!
Zajišťujeme zdarma ekologickou likvidaci 

vozidel všech značek.

- pro vozidlo si přijedeme a odtáhneme (do 30 
km) nebo můžete přijet na naši provozovnu

- vystavíme Vám potvrzení o ekologické likvi-
daci vozidel (nutné pro vyřazení vozidla z re-
gistru vozidel)

- zajišťujeme odhlášení z registru vozidel
- za některé vozy Vám můžeme i zaplatit (za vo-

zidla vyrobená po roce 2000)

Více informací a objednávky na tel. č. 605 285 232

WESPRA, s.r.o. Brněnská 3983, 696 01 Hodonín
(areál bývalé panelárky na Brněnské ulici)

Inzerce
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Účast mladých rohateckých fotbalistů na finále 

mladší přípravky OFS Hodonín

Mladší přípravka TJ Slavoj Rohatec: Martin Lacko (bran-
kář), Jan Staněk, Tobiáš Vyslužil, Jan Lacko, David Mynář, Jo-
sef Kolařík, Martin Čechal, Alex Vincenc

Po velmi vydařeném odehraném podzimním kole, kdy 
mladší přípravka (roč. 2006-2007) se umístila v tabulce na 
prvním místě s náskokem jednoho bodu nad hodonínským 
týmem, se začátkem prosince nadějné fotbalové hvězdy s od-
hodláním vrhly do fotbalové halové ligy OHL, pořádané OFS 
Hodonín.

Této soutěže se zúčastnilo celkem 15 fotbalových týmů 
mladších přípravek z našeho okresu. Ty potom odehrály bě-
hem zimy 2014/ 2015 o víkendech několik turnajů, po kterých 
byly bodově vyhodnoceny dva nejlepší týmy z každé skupiny, 
a ty odehrály v neděli 15. března 2015 v hodonínské hale TEZA 
velké fi nále.

Naši chlapci se do fi nále taktéž probojovali a s dalšími pěti 
týmy odehráli krásnou fotbalovou podívanou pro rodiče, pra-
rodiče a ostatní fanoušky mladých sportovců.

Finálové výsledky byly velmi vyrovnané a mladší přípravka 
si zaslouženě odvezla do Rohatce dvě krásné trofeje.

Hoši se umístili na 3. místě a k bronzovému poháru si vy-
bojoval také sošku nejlepšího střelce turnaje náš útočník Jan 
Lacko.

Věříme, že odhodlání a chuť rozvíjet své fotbalové doved-
nosti vydrží klukům i nadále a svým úspěchem budou inspi-
rací pro další děti.

Lukáš Vyslužil

Starší žáci absolvovali v průběhu ledna a února základní 
část Okresní halové ligy starších žáků. Turnaje probíhaly ve 
Sportovní hale v Lužicích za účasti 13 mužstev starších žáků 
z našeho okresu a jednoho mužstva z Břeclavska. Základní 
část byla odehrána ve čtyřech hracích dnech, kdy se postupně 

všichni utkali se všemi. Při mém pohledu na obsazení turna-
je jsem před zahájením považoval za úspěch probojování se 
do fi nálového turnaje nejlepších osmi týmů.  Tento cíl se nám 
podařilo naplnit postupem ze 6. místa do čtvrtfi nále, na 3. mís-
to zaručující „snazšího“ soupeře pro čtvrtfi nále nám scházelo 
10 bodů, které jsme vesměs rozdali nejslabším mužstvům tur-
naje a taky Ratíškovicím, od nichž jsme inkasovali vyrovnávací 
branku přes celé hřiště 2 sekundy před koncem. Tato situace, 
stejně jako připomenutí, že se hraje vždy, až do závěrečné siré-
ny, se do mysli kluků pozitivně vryla a výsledkem pak byl míč 
v síti FK Hodonín B v souboji o 5. místo, současně se zvukem 
klaksonu znamenajícího konec hrací doby, následovala pak 
výhra na penalty.  

Byť všichni kluci podávali bojovný výkon, vyzdvihnul bych 
výkony Martina Němečka a Pavla Pekaříka, kteří patřili na tur-
naji mezi nejlepší hráče. Kaňkou na naší účasti je, že jsme se 
ani jednou nesešli v plném počtu a nemohli tak využívat pra-
videlného střídání.

Výsledky 
Mutěnice 1:1, FK Hodonín A 0:2, FKM Morava 4:0, MSK 

Břeclav 1:2, Dolní Bojanovice 1:2, FK Hodonín B 1:4, Bzenec 
2:1, Starý Poddvorov 2:4, KEN Veselí 3:1, Lužice 3:1, Hroznová 
Lhota 2:2, Vnorovy 2:0, Ratíškovice 1:1

Čtvrtfi nále: Břeclav – Rohatec 3:2
Skupina poražených o 5. místo: Rohatec – Bzenec 3:1, Ro-

hatec – FK Hodonín B 2:2, penalty 6:5

Za Slavoj nastoupili tito hráči: Martin Němeček (brankář), 
Pavel Pekařík, Honza Maléř, Lumír Tříska, Daniel Lukáš, Pat-
rik Šindar, David Krůza, Zbyněk a  Adam Rosypálkovi, Tomáš 
Buček, Patrik Rybecký.

Mojmír Dobeš, trenér
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Informace ze Slavoje

ROZPIS ZÁPASŮ MUŽSTEV TJ SLAVOJ ROHATEC

V zimních měsících se naše mládež-
nická mužstva zúčastnila okresní halové 
ligy žáků a přípravek. Starší a mladší žáci 
hráli své zápasy v lužické hale turnajovým 
systémem postupně proti všem soupe-
řům.  Starší, pod vedením Mojmíra Do-
beše, i přes úzký kádr pravidelně doplňo-
vaný mladšími kluky, obsadili v základní 
části 5. místo ze 14 účastníků a postoupili 
do play off , kde bohužel ve čtvrtfi nále vy-
padli po boji s mužstvem MSK Břeclav A. 
Přesto uhájili 5. místo i v konečném po-
řadí, když před sebe pustili jenom týmy 
hrající krajské soutěže.

Mladší tak úspěšní nebyli, když mezi 
12 účastníky pod vedením Lukáše Hře-
bačky obsadili konečné 11. místo. Po zá-
kladní části, kterou zakončili na posled-
ním 12. místě, se tabulka rozdělila na dvě 
poloviny. První šestka hrála mezi sebou 
o prvenství, zbylá šestice se mezi sebou 
utkala o další pořadí. V těchto zápasech 
kluci zabrali a podařilo se jim nakonec 
díky zlepšeným výkonům předstihnout 
mužstvo Dolních Bojanovic.

Přípravky odehrály halovou ligu pod 
vedením Lukáše Vyslužila a Erika Cha-
lupy oproti žákům odlišným způsobem. 
Mužstva starších a mladších přípravek 
byla rozdělena do skupin, kde mezi sebou 

odehrála postupně turnaje u všech účast-
níků, přičemž vždy první dvě mužstva 
z každé skupiny postoupila na závěrečný 
fi nálový turnaj.

Starší přípravka obsadila ve své sku-
pině konečné 4. místo a do fi nálových 
bojů se tak neprobojovala. Na domácím 
turnaji však dokázala obsadit 3. místo, 
aby na následujícím nezískala ani bod. 
Mladší byla o poznání úspěšnější, svoji 
základní skupinu vyhrála a na fi nálovém 
turnaji obsadila konečné 3. místo, i když 
nepoznala ani v jednom zápase hořkost 
porážky a potvrdila tak, že patří k okresní 
špičce.

A nakonec ještě malá zmínka o dal-
ších mužstvech Slavoje. Dorost se v zimní 
přípravě zúčastnil turnaje na umělé trávě 
v Mutěnicích. V konečné tabulce skon-
čily naše mladé naděje na druhé příčce 
z celkových šesti mužstev, kdy nestačily 
pouze na suverénní  slovenský tým Gbel. 
Nejlepším střelcem se stal rohatecký hráč 
Vilda Odehnal, který v pěti zápasech 
vstřelil deset branek.

A mužstvo se po roční přestávce opět 
představilo na zimním turnaji v Dubňa-
nech. Bohužel se nedařilo podle představ 
trenérů, kdy tým doplatil především na 
neproměňování šancí, a v konečné ta-

bulce obsadilo 6. příčku s bilancí 1 výhra, 
2 remízy a 4 porážky s negativním skóre 
17:23. Přesto věříme, že v mistrovských 
zápasech předvede mužstvo lepší výkony 
a nebude mít starosti se záchranou.

Ve čtvrtek 26. 3. 2015 se v kulturním 
domě konala pravidelná valná hromada 
TJ Slavoj Rohatec, po dvou letech tento-
kráte opět volební. Po zprávě o činnosti 
TJ a výkonného výboru, kterou přednesl 
předseda Rosťa Tomšej, a dalších infor-
mací o hospodaření, úkolech na další rok 
a zprávě revizní komise, si valná hromada 
zvolila na další dva roky nový výkonný 
výbor ve složení Dobeš Mojmír, Doležal 
Petr, Domanský Oldřich, Hřebačka Lu-
káš, Chalupa Erik, Ing. Krša Josef, Lábadi 
Robert, Macháček Petr a Vyslužil Lukáš. 

Stávající předseda Rostislav Tomšej 
se rozhodl po šestnácti letech ve výboru 
a třinácti v jeho čele již nekandidovat, 
předat žezlo dále a odpočinout si od těch-
to starostí. Tímto mu výkonný výbor 
a všichni členové Slavoje Rohatec vyjad-
řují poděkování za jeho odvedené služby, 
drahocenný čas a úsilí, které Slavoji za ta 
léta obětoval. A třeba se někdy v budouc-
nu opět ve výkonném výboru objeví.

Lukáš Hřebačka

Kolo Den Datum Tým Soupeř Čas
14. neděle 29.3. st. příp. Rohatec – Kyjov A 9:30
14. neděle 29.3. ml. příp. Rohatec – Kyjov A 10:45
15. sobota 28.3. dorost Rohatec – Dubňany 12:45
15. sobota 28.3. muži A Rohatec – Lanžhot 15:00
26. neděle 29.3. muži B Rohatec – Louka 15:00

15. sobota 4.4. st. příp. Kyjov B – Rohatec 10:30
15. sobota 4.4. ml. příp. Kyjov B – Rohatec 10:30
12. sobota 4.4. st. žáci Rohatec – Lužice 9:00
12. sobota 4.4. ml. žáci Rohatec – Lužice 10:45
16. neděle 5.4. dorost V. Pavlovice – Rohatec 13:15
16. neděle 5.4. muži A V. Pavlovice – Rohatec 10:30
16. neděle 5.4. muži B Sudoměřice – Rohatec 15:30

16. neděle 12.4. st. příp. Rohatec – Mutěnice 9:30
16. neděle 12.4. ml. příp. Rohatec - Mutěnice 10:45
13. st. žáci volno
13. sobota 11.4. ml. žáci Rohatec – Lovčice 10:00
17. sobota 11.4. dorost Rohatec – Velká nad Vel. 13:15
17. sobota 11.4. muži A Rohatec – Slavkov 15:30
17. neděle 12.4. muži B Rohatec – Tv. Lhota 15:30
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17. neděle 19.4. st. příp. Rohatec – Vracov 9:30
17. neděle 19.4. ml. příp. Rohatec – Vracov 10:45
14. st. žáci volno
14. neděle 19.4. ml. žáci Uhřice – Rohatec 13:30
18. neděle 19.4. dorost Hovorany – Rohatec 13:45
18. neděle 19.4. muži A Lednice – Rohatec 16:00
18. neděle 19.4. muži B Hr. Vrbka – Rohatec 16:00

18. neděle 26.4. st. příp. Strážnice – Rohatec 10:00 UT
18. neděle 26.4. ml. příp. Strážnice – Rohatec 10:00 UT
15. sobota 25.4. st. žáci Rohatec – Žarošice 9:00
15. sobota 25.4. ml. žáci Rohatec – Ježov 10:45
19. sobota 25.4. dorost Rohatec – Ratíškovice 11:45
19. sobota 25.4. muži A Rohatec – Ratíškovice 14:00
19. neděle 26.4. muži B Rohatec – St. Poddvorov B 16:00

pohár čtvrtek 30.4. muži B Rohatec – Lovčice 17:00

19. neděle 3.5. st. příp. Rohatec – Vacenovice 9:30
19. neděle 3.5. ml. příp. Rohatec – Vacenovice 10:45
16. st. žáci volno
16. sobota 2.5. ml. žáci Hodonín – Rohatec 14:30
20. neděle 3.5. dorost Mutěnice – Rohatec 16:30
20. sobota 2.5. muži A Šaratice – Rohatec 16:30
20. neděle 3.5. muži B Louka – Rohatec 10:15

22. čtvrtek 7.5. st. žáci Dubňany – Rohatec 16:00
22. čtvrtek 7.5. ml. žáci Dubňany – Rohatec 17:45

20. neděle 10.5. st. příp. Velká nad Vel. – Rohatec 13:00
20. ml. příp. volno
17. sobota 9.5. st. žáci Rohatec – Morava 9:00
17. sobota 9.5. ml. žáci Rohatec – Morava 10:45
21. neděle 10.5. dorost Hr. Lhota – Rohatec 14:15
21. neděle 10.5. muži A Dražovice – Rohatec 16:30
21. muži B volno

21. neděle 17.5. st. příp. Rohatec – Veselí nad Mor. 9:30
21. neděle 17.5. ml. příp. Rohatec – Veselí nad Mor. 10:45
18. sobota 16.5. st. žáci Mor. Písek – Rohatec 16:30
18. neděle 17.5. ml. žáci Prušánky – Rohatec 11:00
22. sobota 16.5. dorost Rohatec – Hlohovec 14:15
22. sobota 16.5. muži A Rohatec – Kyjov 16:30
22. neděle 17.5. muži B Nová Lhota – Rohatec 16:30

22. neděle 24.5. st. příp. Bzenec – Rohatec 10:00
22. neděle 24.5. ml. příp. Bzenec – Rohatec 10:00
19. sobota 23.5. st. žáci Rohatec – Hovorany 9:00
19. sobota 23.5. ml. žáci Rohatec – Šardice 10:45
23. sobota 23.5. dorost Kostice – Rohatec 14:15
23. neděle 24.5. muži A Břeclav B – Rohatec 10:30
23. sobota 23.5. muži B Rohatec – Sudoměřice 16:30

23. neděle 31.5. ml. příp. Rohatec – Dubňany 9:30
23. neděle 31.5. st. příp. Rohatec – Dubňany 10:45
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20. neděle 31.5. st. žáci Kyjov B – Rohatec 14:30 
v Kostelci

20. neděle 31.5. ml. žáci Kyjov B – Rohatec 12:45 
v Kostelci

24. sobota 30.5. dorost Rohatec – Vnorovy 14:15
24. sobota 30.5. muži A Rohatec – Blatnice 16:30
24. neděle 31.5. muži B Tv. Lhota – Rohatec 16:30

24. sobota 6.6. st. příp. Hodonín – Rohatec 10:00 na 
Nesytu

24. sobota 6.6. ml. příp. Hodonín – Rohatec 10:00 na 
Nesytu

21. sobota 6.6. st. žáci Rohatec – D. Bojanovice 9:00
21. sobota 6.6. ml. žáci Rohatec – D. Bojanovice 10:45
25. sobota 6.6. dorost Bzenec – Rohatec 14:15
25. neděle 7.6. muži A Bořetice – Rohatec 16:30
25. sobota 6.6. muži B Rohatec – Hr. Vrbka 16:30

25. neděle 14.6. st. příp. Rohatec – Hovorany 9:30
25. neděle 14.6. ml. příp. Rohatec – Hovorany 10:45
26. neděle 14.6. dorost Rohatec – Ždánice 14:15
26. neděle 14.6. muži A Rohatec – Bučovice 16:30
26. sobota 13.6. muži B St. Poddvorov B – Rohatec 16:30

26. sobota 20.6. st. příp. Hr. Lhota – Rohatec 10:00
26. sobota 20.6. ml. příp. Hr. Lhota – Rohatec 10:00
14. neděle 21.6. dorost Podivín – Rohatec 13:00
14. sobota 20.6. muži A Rakvice – Rohatec 16:30
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Jaro u seniorů
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Velikonoce v muzeu


